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REVISTA PRESEI 

 

 

 GREVĂ de amploare la CFR: mai multe trenuri sunt blocate 

Sindicaliștii din cadrul depourilor CFR au intrat în grevă generală. Aceștia ar fi 

nemulțumiți pentru că angajații depourilor ar urma să fie transferați către CFR și 

astfel le-ar fi tăiate salariile. 

În acest moment, 11 trenuri sunt blocate. 

Știre în curs de actualizare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 ULTIMA ORĂ După 5 ore de negocieri cu toate sindicatele din MAI, 

Marcel Vela a bătut palma: 'Proces transparent și echitabil de identificare a 

unor soluții' 

Astăzi, 15 ianuarie a.c., la sediul Ministerului Afacerilor Interne a avut loc ședința 

de consultare între conducerea instituției și reprezentanții organizațiilor sindicale 

ale polițiștilor și ai Corpului National al Polițiștilor. După 5 ore de negocieri, care 

s-au sfârșit la ora 18:00, sindicaliștii și conducerea MAI au bătut palma cu 

sindicaliștii. 

Ședința a fost condusă de ministrul afacerilor interne, Ion Marcel Vela, iar din 

partea MAI au mai fost prezenți secretarul de stat pentru ordine publică, chestor – 

șef de poliție Bogdan Despescu, și directorul de cabinet al ministrului, colonel în 

rezervă Traian Berbeceanu. 

Această consultare a avut loc ca urmare a dorinței conducerii MAI de a exista un 

proces transparent și echitabil de identificare a unor soluții pentru eficientizarea 

instituției, stabilindu-se de comun acord ca propunerile scrise ale organizațiilor 

sindicale să fie înaintate MAI. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/traian-berbeceanu_176.html
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Pentru o bună organizare și comunicare, ministrul afacerilor interne, Ion Marcel 

Vela, a propus întâlniri periodice într-un Consiliu consultativ sindical. 

Întâlnirea face parte din calendarul inițiat pentru armonizarea tuturor propunerilor 

părților implicate în procesul de modernizare a Ministerului Afacerilor Interne. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul dă joi OUG pentru amânarea dublării alocațiilor. Orban: Vom 

crește alocațiile. Cum le vom crește, vom vedea 

Premierul Ludovic Orban a anunțat, miercuri seară, că guvernul va adopta în 

ședința de joi o ordonanță de urgență pentru a amâna termenul de intrare în vigoare 

a legii privind dublarea alocațiilor pentru copii. Prorogarea va fi până la data 

primei rectificări bugetare, după 1 iulie. 

 

Ludovic Orban a fost nuanțat în privința momentului în care alocațiile acum în 

plată vor ajunge la nivelul dublu, precizând că trebuie să vadă „cum evoluează 

economia”. 

 

„Vom proroga termenul de intrare în vigoare până la primul moment când vom 

putea face rectificarea: după 1 iulie. (...) După primele 6 luni ale anului vom vedea 

cum evoluează economia. Vom crește alocațiilor cu cât ne permit resursele. Vom 

crește alocațiile, cum le vom crește, vom vedea”, a spus Orban. 

Măsura dublării alocațiilor nu va putea fi aplicată imediat, dar în câteva luni 

Guvernul va găsi resurse, a susținut miercuri președintele Klaus Iohannis, care cu o 

zi în urmă a promulgat această lege inițiată de PSD. El a susținut că a promulgat 

actul normativ pentru că este "în regulă", dar problema care trebuie rezolvată ține 

de bugetul de stat. 

"Vreau să subliniez o chestiune foarte importantă fiindcă am observat câteva 

interpretări neconforme - și eu, și Guvernul ne dorim creșterea alocațiilor pentru 

copii. Legea este în regulă, astfel că am promulgat-o. Problema care trebuie acum 

rezolvată este una care ține de bugetul național, aprobat înaintea adoptării acestei 

legi", a declarat Iohannis. 
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El a mai spus că probabil că legea nu va putea fi aplicată imediat, dar în câteva luni 

Guvernul va găsi resursele. 

Răspunzând unei întrebări, Iohannis a afirmat că dacă vor fi tăiate pensiile speciale 

"cu siguranță" apare un disponibil care poate fi folosit pentru creșterea alocațiilor, 

dar este un calcul pe care trebuie să îl facă Guvernul. 

Potrivit legii promulgate marți de Iohannis, alocaţia de stat pentru copii se 

stabileşte în cuantum de: 

 600 lei pentru copiii cu vârsta de până la 2 ani sau de până la 3 ani, în cazul 

copilului cu handicap 

 300 lei pentru copiii cu vârsta cuprinsă între 2 ani şi 18 ani, precum şi pentru 

tinerii prevăzuţi la art. 1 

 600 lei pentru copiii cu vârsta cuprinsă între 3 ani şi 18 ani, în cazul 

copilului cu handicap 

Decizia are loc în contextul în care premierul Ludovic Orban anunțase că PNL ia 

în calcul patru variante pentru sancționarea proiectului de lege al PSD care a trecut 

de Parlament privind creșterea alocațiilor. Printre variante se număra atacarea la 

CCR, prorogarea termenului de intrare în vigoare sau angajarea răspunderii 

Guvernului. 

Marți, la scurt timp după promulgarea legii, ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a 

declarat că majorarea alocaţiilor pentru copii nu se poate face peste noapte, 

deoarece nu sunt fonduri prevăzute în buget, astfel că cel mai probabil măsura va 

putea fi implementată după rectificarea bugetară din luna iulie 2020. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Finanţele revin cu un proiect de pe vremea lui Teodorovici. Amenzi de până 

la 10.000 de lei pentru nedotarea cu noile case de marcat 

Ministerul Finanţelor a revenit cu proiectul prin care operatorii economici ce nu s-

au dotat cu noile aparate de marcat electronice fiscale primesc amendă între 8.000-

10.000 lei. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599741-ministrul-muncii-despre-dublarea-alocatiilor-acest-moment-nu-sunt-bani-prevazuti-buget-solutia-inteleapta-resursele-fie-gasite-momentul-rectificarii-din-vara.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599741-ministrul-muncii-despre-dublarea-alocatiilor-acest-moment-nu-sunt-bani-prevazuti-buget-solutia-inteleapta-resursele-fie-gasite-momentul-rectificarii-din-vara.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599741-ministrul-muncii-despre-dublarea-alocatiilor-acest-moment-nu-sunt-bani-prevazuti-buget-solutia-inteleapta-resursele-fie-gasite-momentul-rectificarii-din-vara.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599741-ministrul-muncii-despre-dublarea-alocatiilor-acest-moment-nu-sunt-bani-prevazuti-buget-solutia-inteleapta-resursele-fie-gasite-momentul-rectificarii-din-vara.htm
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Acelaşi proiect prevede şi confiscarea sumelor nejustificate sau suspendarea 

activității operatorului economic la unitatea de vânzare a bunurilor sau de prestare 

a serviciilor. Despre acest proiect, când a fost pus în dezbatere de Finanţe, în vara 

anului trecut, HotNews.ro a scris aici. 

Practic, se scoate de sub legea prevenirii nedotarea cu case de marcat electronice 

fiscale, rezultând ceea ce am spus mai sus. 

Vezi noul proiect aici 

Unul dintre motivele pentru care Finanţele au revenit cu proiectul (conform notei 

de fundamentare) este că “perpetuarea acestei situații în care o mare parte dintre 

operatorii economici au achiziționat și instalat aparate de marcat cu jurnal 

electronic, iar o altă parte, a rămas în expectativă, discriminează operatorii 

economici corecți și generează nemulțumiri în rândul acestora”. 

În vara anului trecut acest proiect a ajuns la Consiliul Economic şi Social. 

Problema atunci a fost că lipseau avize interministeriale, aşa că a fost întors 

înapoi la Ministerul Finanţelor, care nu a mai revenit cu el. 

Situaţia pe 14 noiembrie 2019 arăta astfel: 

ANAF a emis numere unice de înregistrare pentru 512.469 aparate de marcat, 

la nivel național au fost instalate 481.111 aparate de marcat dotate cu jurnal 

electronic. 

Din informațiile deținute de MFP a rezultat că, procesele de implementare a 

aparatelor de marcat cu jurnal electronic au înregistrat un declin accentuat în 

perioada ianuarie - octombrie 2019, comparativ cu perioada septembrie - 

decembrie 2018, astfel: 

- numărul aparatelor de marcat înregistrate în sistemul informatic al ANAF de 

către producători/distribuitori/importatori, a scăzut în medie cu 78%, 

- ritmul de atribuire a seriilor fiscale a scăzut în medie cu 60%, 

- ritmul de instalare a aparatelor de marcat cu jurnal electronic a scăzut în medie cu 

40%. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23262783-finantele-scot-din-legea-prevenirii-inclcarea-termenului-utilizare-noilor-case-marcat-prima-abatere-amenda-este-intre-8-000-10-000-lei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23262783-finantele-scot-din-legea-prevenirii-inclcarea-termenului-utilizare-noilor-case-marcat-prima-abatere-amenda-este-intre-8-000-10-000-lei.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-01-15-23602737-0-proiect-orban-finante-case-marcat.pdf
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Ludovic Orban şi nemulţumirea de obligare a operatorilor cu dotarea noilor 

case de marcat 

În data de 16 decembrie 2019, premierul Ludovic Orban a avut o declaraţie 

interesantă cu privire la subiect, care pare că nu se pupă cu proiectul pus acum în 

dezbatere de Finanţe. 

“Am discutat problema cu domnul ministru Cîțu. E un caz școală ăsta. Deci obligi 

firmele private să efectuze cheltuieli pentru a achiziționa case de marcat fără niciun 

fel de stimulent, ca să pui în funcțiune un sistem care te ajută pe tine ca stat să 

reduci evaziunea, să controlezi mai bine toate operațiunile, și tu nu achiziționezi 

serverele și toate softurile necesare”, a spus Orban. 

Potrivit acestuia, e ceva specific pentru mentalitatea care a existat până acum. 

“I-am solicitat noului ministru să finanțeze cât mai rapid procedurile de achiziție 

pentru punerea în funcțiune a sistemului. Cel mai probabil în luna mai-iunie, dacă 

nu există contestații. La noi precis o să se inventeze niște contestații”, a mai 

afirmat premierul. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 O nouă rundă de discuții la Cotroceni. Au fost prezenți premierul, 

vicepremierul și miniștrii Transporturilor, Economiei și Muncii 

Președintele Klaus Iohannis a avut o nouă rundă de discuții cu membrii 

Guvernului. Șeful statului i-a chemat la Cotroceni pe miniștrii Transporturilor, 

Economiei și Muncii, împreună cu premierul Ludovic Orban și vicepremierul 

Raluca Turcan. 

Discuțiile au fost pe teme strict economice. S-au discutat diverse proiecte aflate în 

derulare sau care ar putea fi pornite pentru ca România să aibă o economie mai 

înfloritoare și astfel nivelul de trai să fie mai bun. 

Nu s-a discutat despre alegerile anticipate. 

La întâlnire au fost prezenți miniștri Muncii, Transporturilor și Economiei. Sunt 

chestiuni legate de aceste ministere care își așteaptă rezolvarea urgent. 
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În privința Ministerului Muncii este vorba despre alocațiile pentru copii, legea 

privind creșterea acestora a fost promulgată de președintele Klaus Iohannis. 

Proiectul a fost publicat în Monitorul Oficial. Guvernul trebuie să ia o decizie în 

trei zile: dacă amână aplicarea acestei măsuri sau dacă o aplică de la începutul lunii 

viitoare. Hotărârea va fi luată în ședința de guvern de mâine. 

În privința Transporturilor avem o problemă care trebuie rezolvată urgent pentru că 

sunt în pericol banii care permit începerea construcției pentru autostrada Sibiu-

Pitești. sunt probleme legate de protecția mediului. Autoritățile române trebuie să 

dea asigurări Comisiei europene că nu vor fi afectate fauna și flora din zonă, odată 

cu construcția. 

Un alt subiect este extinderea rețelei de gaze, acest lucru ar trebui să se facă în 

opinia premierului cu fonduri europene din următorul exercițiu financiar 2021- 

2027. Se negociază la Bruxelles obținerea de fonduri pentru extinderea rețelelor de 

gaze. 

Avem de asemenea, problema exploatării, explorării de gaze offshore în Marea 

Neagră. Exxon vrea să își vândă participația dintr-un proiect. Sunt interesați 

inclusiv rușii de la Luck Oil dar autoritățile române vor ca în acest proiect să fine 

inclus inclusiv Romgaz., astfel încât să fi asigurată nu doar dezvoltarea economică 

ci și securitatea țării. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Iohannis: În foarte scurt timp Guvernul va promova o legislație pentru 

alegerea primarilor în două tururi / Surse: Varianta OUG nu este exclusă 

În foarte scurt timp Guvernul va promova o legislație pentru alegerea primarilor în 

două tururi, a declarat, miercuri, președintele Klaus Iohannis. Întrebat dacă este 

vorba despre o ordonanță de urgență, șeful statului a spus că Guvernul este cel care 

va face publică varianta la care va recurge. 

"În foarte scurt timp Guvernul va promova o legislație pentru alegerea primarilor 

în două tururi", a afirmat Iohannis. 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 16 ianuarie 2020 7 

 

Întrebat dacă s-a discutat despre adoptarea unei ordonanțe de urgență a Cabinetului 

Orban pentru alegerea primarilor în două tururi, Iohannis a răspuns: "Veți primi de 

la guvern variantele pe care le va promova". 

 

În acest moment, la Guvern se lucrează încă la planul de impunere a alegerii 

primarilor în două tururi, în calcul fiind luată chiar adoptarea unei ordonanțe de 

urgență, potrivit unor surse politice. Până acum scenariile erau fie adoptarea în 

parlament a legii, fie prin asumarea răspunderii guvernului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Apărării şi ministrul Afacerilor Externe, audiați în Senat cu 

privire la situația din Orientul Mijlociu. Aurescu: Interesele României și ale 

cetățenilor români din regiune nu au fost direct afectate 

Ministrul Apărării, Nicolae Ciucă, şi ministrul Afacerilor Externe, Bogdan 

Aurescu, sunt audiaţi miercuri în şedinţă comună a Comisiilor pentru apărare, 

ordine publică şi siguranţă naţională şi pentru politică externă din Senat. 

ACTUALIZARE Bogdan Aurescu a precizat, miercuri, că interesele României și 

ale românilor nu au fost direct afectate de evenimentele din Orientul Mijlociu. 

Ministrul de Externe a adăugat că instituția pe care o conduce a acționat pe situația 

cetățenilor români, dar și pe cea a militarilor români din regiune. 

"În ceea ce privește evoluția îngrijoratoare a situației din Orientul Mijlociu, până 

în prezent interesele României și ale cetățenilor români din regiune nu au fost 

direct afectate, iar Ministerul de Externe a vegheat și a monitorizat cu foarte mare 

atenție situația romanilor din aceste regiuni. România în tot acest interval de timp 

s-a coordonat și continuă să se coordoneze cu partenerii noștrii strategici, în 

primul rând cu Statele Unite", a afirmat ministrul Afacerilor Externe Bogdan 

Aurescu, miercuri, în cadrul comisiilor reunie pentru Apărare și Afaceri Externe. 

Aurescu a mai subliniat că poziția MAE privind evenimtentele din Iran este 

aprobată de președintele României și că Ministerul a acționat "pe situația 

românilor dar și a militarilor români din regiune". 
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"Vreau să precizez că de fiecare dată când Ministerul afacerilor externe s-a 

pronunțat pe acest subiect nu a fost doar poziția Ministerului ci și poziția 

României și poziția fiind aprobată și omologată de președintele României. În ceea 

ce privește evoluția evenimentelor putem spune că după o serie de evenimente 

premergătoare datei de 31 decembrie, această data a accentuat aceste evenimente. 

Ministerul Afacerilor Externe a acționat pe situația cetățenilor români dar și pe 

cea a militarilor români din regiune", a mai spus Aurescu. 

___________________________ 

Cei doi miniştri sunt audiați în legătură cu situația actuală din Orientul Mijlociu. 

 

Pe 9 ianuarie, preşedintele Klaus Iohannis afirma că interesele României nu au fost 

afectate de agravarea situaţiei de securitate din Orientul Mijlociu. 

 

"În ultimele zile am asistat la agravarea situaţiei de securitate din Orientul 

Mijlociu, care afectează în mod special stabilitatea din Irak şi din regiune. 

Amplificarea tensiunilor nu este în interesul regiunii şi nici al comunităţii 

internaţionale. Instituţiile de bază ale statului irakian trebuie să poată funcţiona în 

condiţii de stabilitate şi securitate pentru a putea fi identificate soluţii paşnice în 

beneficiul cetăţenilor. Aceste evoluţii recente au un impact la nivel internaţional şi 

sunt relevante pentru securitatea Europei şi a cetăţenilor noştri, nu doar pentru 

securitatea statelor direct implicate. Până în prezent, interesele României nu au fost 

în mod direct afectate, mă refer în primul rând la securitatea cetăţenilor români, 

inclusiv securitatea militarilor noştri aflaţi în Irak", a spus Iohannis la Palatul 

Cotroceni. 

 

El a dat asigurări că România se coordonează permanent în cadrul NATO şi UE, 

precum şi la nivel bilateral cu partenerii săi strategici, în primul rând cu Statele 

Unite ale Americii, în ceea ce priveşte obiectivele fundamentale de securitate, atât 

cele naţionale, cât şi cele ale comunităţii transatlantice. 

 

La rândul său, ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a declarat săptămâna 

trecută că România susţine un rol crescut al NATO în regiunea Orientului Mijlociu 

şi în activitatea de combatere a terorismului. 
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Ministrul Apărării, Nicolae Ciucă, arăta, pe 8 ianuarie, că în structurile de 

specialitate se continuă monitorizarea şi evaluarea situaţiei din Orientul Mijlociu, 

astfel încât la nivel instituţional să poată fi luate măsurile care se impun. 

 

"Pentru militarii români (...) au fost luate măsurile necesare pentru relocare şi, de 

asemenea, a fost oprită pentru moment executarea misiunilor. De asemenea, 

împreună cu partenerii şi ceilalţi membri ai contingentelor participante s-au pus în 

aplicare planurile specifice pentru o astfel de situaţie. În acest moment, la nivelul 

structurilor de specialitate sigur că s-a analizat, se analizează şi se continuă 

monitorizarea şi evaluarea situaţiei, astfel încât la nivel instituţional să putem fi în 

măsură să luăm măsurile care se impun. Ca atare, vă pot garanta că toate instituţiile 

care au responsabilităţi pe acest segment sunt la datorie", a declarat ministrul 

Apărării. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministerul Justiţiei începe interviurile cu candidaţii la şefia DNA 

Ministerul Justiţiei a declanşat pe 2 decembrie anul trecut procedura de selecţie 

pentru propunerea de numire a procurorilor-şefi ai Parchetului General, DNA şi 

DIICOT. 

Candidaţii au putut depune cereri de înscriere la selecţie până pe 23 decembrie 

2019. 

Dosarul a inclus dovada îndeplinirii condiţiilor de vechime, un proiect privind 

exercitarea atribuţiilor specifice funcţiei pentru care se concurează, curriculum 

vitae, minim 10 lucrări întocmite în compartimentele în care candidatul şi-a 

desfăşurat activitatea în ultimii cinci ani, ultimul raport de evaluare a activităţii sale 

profesionale, alături de orice alte înscrisuri relevante. 

Rezultatele selecţiei vor fi anunţate public pe 21 ianuarie. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Încep procesele privind Secția specială și MCV la Curtea de Justitie a UE/ 

Cine susține pledoariile. CSM, reprezentat de avocatul care a făcut statistica 

mandatelor de interceptare aprobate de instanțe 

Primele procese intentate de instanțe din România la Curtea de Justitie a Uniunii 

Europene (CJUE) privind controversata secție specială și obligativitatea respectării 

recomandărilor din rapoartele MCV vor începe săptămâna viitoare, când părțile 

implicate își vor susține pledoariile. Autoritățile române vor fi reprezentate de noul 

agent guvernamental pentru CJUE Emilia Ganea, de magistratul Horațiu Radu din 

partea Parchetul General, în timp ce CSM, care a susținut vehement prin fostul 

președinte Lia Savonea păstrarea acestei secții, va fi reprezentat de avocatul 

clujean Radu Chiriță, cel care în 2017 a realizat o statistică pe baza datelor obținute 

de la instanţele din ţară a mandatelor de interceptare aprobate de magistrați. El a 

apărat mai multe personaje acuzate de corupție, între care Gigi Becali, dar și pe 

fostul ofițer SRI Daniel Dragomir. 

În 2019, Curtea de Justitie a Uniunii Europene (CJUE) a înregistrat mai multe 

solicitări ale instanțelor din România, între care Curțile de Apel Pitești, București 

și Tribunalul Olt, care au contestat modul în care a fost înfiintată și funcționează 

controversata secție de anchetare a magistraților și cer, printre altele, și să explice 

dacă România este obligată să respecte recomandările din rapoartele privind 

Mecanismul de Cooperare și Verificare (MCV) al Comisiei Europene. Demersul la 

Curtea Europeană a fost inițiat de Forumul Judecătorilor din România, iar o parte 

din dosarele înregistrate au fost conexate. 

La începutul săptămânii viitoare, respectiv luni și marți, au loc primele procese în 

șase dintre dosare vizând MCV, Secția specială și procedura de numire a 

conducerii provizorii a Inspecției Judiciare, prin ordonanță de urgență. 

În 20 și 21 ianuarie părțile implicate își vor susține pledoariile. Din partea 

României, pledoariile vor fi susținute de noul agent guvernamental pentru CJUE 

Emilia Ganea, Asociația Forumul Judecătorilor (reclamantul în aceste dosare) va fi 

reprezentată de judecătorul Dragoș Călin, iar pentru Parchetul General pledoaria va 

fi susținută de Horațiu Radu, adjunctul procurorului general. Va susține pledoarie 

pe două dintre dosare și procurorul Bogdan Pîrlog, președinte al Asociației 

"Inițiativa pentru Justiție". 

https://curia.europa.eu/jcms/jcms/Jo1_6581/ro/?fbclid=IwAR3_FUzl1s3Rhrn4XrvnzQjsfUxf2-NFNj3PIKzub64MWU55CEmYr87qEsM
https://curia.europa.eu/jcms/jcms/Jo1_6581/ro/?fbclid=IwAR3_FUzl1s3Rhrn4XrvnzQjsfUxf2-NFNj3PIKzub64MWU55CEmYr87qEsM
https://curia.europa.eu/jcms/jcms/Jo1_6581/ro/?fbclid=IwAR3_FUzl1s3Rhrn4XrvnzQjsfUxf2-NFNj3PIKzub64MWU55CEmYr87qEsM
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Își vor susține punctele de vedere în fața CJUE și reprezentanții Comisiei Europene 

și ai unor state care au intervenit în procedură, precum Belgia, Danemarca, Suedia. 

Opinia CSM - de apărare a Secției speciale - va fi susținută de către avocatul 

clujean Radu Chiriță, potrivit judecătorului Dragoș Călin, președintele Asociaţiei 

Forumul Judecătorilor din România. 

 CITEȘTE ȘI: Comisia Europeană, răspuns către Curtea de Justiție a UE 

privind Secția de anchetare a magistraților: Există riscul să fie folosită 

abuziv pentru a sustrage dosare sensibile 

Decizia Consiliului Superior al Magistraturii de a desemna un avocat în aceste 

procese este una discutabilă. 

"Problema este de ce CSM, care are atâția judecători și procurori detașați, practic 

crema magistraturii, are direcție de specialitate cu zeci de angajați care pot 

reprezenta în instanța de judecată, apelează la un avocat. Este inexplicabil de ce a 

apelat CSM la serviciile unor procurori când are zeci de specialiști. Nu ne 

impresionează însă cu nimic prezența unui anumit avocat acolo. Scopul nostru este 

să câștigăm procesul de la CJUE, după ce în toți acești ani ne-am luptat cu morile 

de vânt", a declarat pentru HotNews.ro judecătorul Dragoș Călin, președintele 

Asociaţiei Forumul Judecătorilor din România. 

Următorii pași la CJUE 

După susținerea pledoariilor și sesiunea de întrebări din partea judecătorilor din 

complet (Marea Cameră a CJUE) și din partea avocatului general, se declară 

închise dezbaterile, iar Curtea va anunța termenul în care avocatul general va face 

publice concluziile. Din practică, acest termen ar fi în jur de o lună. După 

concluzii, urmează pronunțarea CJUE. 

CSM: Înființarea Secţiei speciale constituie o garanție legală a principiului 

independenţei justiţiei în general şi a independenţei judecătorului în special 

În punctul de vedere trimis CJUE în 2019 și care urmează să fie susținut în fața 

Curții, președintele de atunci al CSM Lia Savonea a susținut legalitatea înființării 

și funcționării Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ). 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23366124-comisia-europeana-raspuns-catre-curtea-justitie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23366124-comisia-europeana-raspuns-catre-curtea-justitie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23366124-comisia-europeana-raspuns-catre-curtea-justitie.htm
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În documentul ajuns la CJUE, CSM susține că "înființarea Secţiei pentru 

Investigarea Infracţiunilor din Justiţie constituie o garanție legală a principiului 

independenţei justiţiei în general şi a independenţei judecătorului în special". Până 

acum nu există o decizie a plenului CSM, după alegerea noii conduceri, vizând 

schimbarea opiniei Consiliului. 

Principalele argumente susținute de CSM în punctul de vedere trimis CJUE și 

obținut de HotNews.ro: 

(Vezi documentul la finalul articolului) 

 "Cu privire la utilitatea înființării Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor 

din Justiţie, Curtea Constituţională, prin Decizia 33/2018, a reținut, în 

controlul a priori al legii de înfiinţare, că această structură specializată 

constituie o garanţie legaiă a principiului independenţei justiţiei, sub 

aspectul componentei sale individuale, independenţa judecătorului. S-a mai 

reținut că se asigură, pe această cale, o protecţie adecvată a magistraților 

împotriva presiunilor exercitate asupra lor, împotriva abuzurilor săvârșite 

prin sesizări/denunţuri arbitrare și se asigură o practică unitară, la nivelul 

acestei structuri de parchet, cu privire ia efectuarea actelor de urmărire 

penală pentru infracțiunile săvârşite de magistrați. 

 De altfel, Curtea a reținut că este constituțional şi aspectul privind stabilirea 

unor reguli speciale de competenţă cu privire la o anumită categorie de 

persoane, acest aspect nereprezentând un element de noutate în actualul 

cadru normativ procesual penal. 

 În ceea ce priveşte Secţia pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie, din 

reglementarea legală a acestei secții reiese cu claritate faptul că nu doar 

independența judecătorilor este asigurată, cât şi cea a procurorilor care 

funcționează în cadrul său. 

 Aşadar, potrivit dispoziţiilor legale enumerate mai sus (...) privind 

înfiinţarea, organizarea şi funcționarea Secţiei pentru investigarea 

infracțiunilor din justiţie, procurorul-şef al acesteia este numit în funcţie de  
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Plenul CSM, spre deosebire de procurorii de la marile parchete (spre 

exemplu, procurorul general al Parchetului de pe lângă ICCJ, procurorul-şef 

DNA, procurorul-șef DIICOT) care sunt numiţi în funcţie în urma unui 

concurs organizat de Ministerul Justiției, CSM emițând doar un aviz 

consultativ în această procedură. 

 Mai mult, prin analiza cadrului legal care guvernează înființarea, organizarea 

şi funcţionarea Secţiei, suntem de părere că legiuitorul a avut în vedere 

crearea unui structuri de parchet care prin particularităţile sale, în ceea ce 

priveşte numirea în funcție a procurorilor, să asigure o independenţă a 

acestora prin eliminarea din procedura de selecție a Ministerului Justiţiei. 

 Regulile privitoare la competența personală, ca o derogare de la competența 

după materie, ţin de tradiţia dreptului românesc și nu au fost niciodată 

contestate sau considerate o încălcare a principiului statului de drept. Prin 

urmare, principiul independenţei judecătorilor, consacrat de art. 19 alin. (1) 

al doilea paragraf din TUE şi de art. 47 din Carta Drepturilor Fundamentale 

a Uniunii Europene, astfel cum acestea au fost interpretate prin jurisprudența 

CJUE, nu se opune înființării Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din 

Justiţie din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, 

raportat la modalitatea de numire/revocare din funcţie a procurorilor care fac 

parte din această Secţie. Dimpotrivă, înființarea Secţiei pentru Investigarea 

Infracţiunilor din Justiţie constituie o garanție legală a principiului 

independenţei justiţiei în general şi a independenţei judecătorului în special. 

 (...) Organizarea judiciară nu cade în competența exclusivă a Uniunii 

Europene. Aşadar, statele membre pot să îşi organizeze sistemele de justiţie 

în mod autonom, ținând seama de tradiţiile juridice extreme de eterogene la 

nivel european, cu respectarea însă a principiului statului de drept şi a tuturor 

celorlalte principii care, de altfel, fac parte din tradiţia comună a statelor 

membre. 
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 În ceea ce priveşte instituirea unei secţii specializate în investigarea 

infracţiunilor din justiţie, nici principiul statului de drept şi nici cel al 

egalităţii cetăţenilor în faţa legii nu se opun unei astfel de măsuri adoptate la 

nivel intern, într-un domeniu care nu a făcut şi nu poate să facă obiectul 

uniformizării la nivelul UE. 

Este de tradiţia dreptului penal românesc existența unor diferite forme de 

competenţă, respectiv materială (după tipul infracţiunii comise), personală 

(după calitatea persoanei suspectate că a comis o infracţiune) şi teritorială 

(după, prin altele, locul comiterii unei fapte prevăzute de legea penală). 

 Rațiunea instituirii unei competențe personale, deși nu se impune a fi 

justificată întrucât ține de autonomia fiecărui stat membru de a hotărî în 

materia organizării judiciare proprii, rezidă, pe de o parte, în necesitatea de a 

asigura garanții suplimentare anumitor persoane acuzate de comiterea unor 

infracţiuni, prin prisma rolului important ocupat în societate şi a importanţei 

funcţiei lor (de pildă, deputaţi, senatori, magistrați care sunt judecaţi, în 

primă instanţă, de curțile de apel, indiferent de gradul profesional deţinut ori, 

mai ales, de natura infracţiunii comise) şi, pe de altă parte, de necesitatea de 

a asigura un grad sporit de profesionalism al judecătorilor învestiți cu 

soluţionarea cauzelor, mai ales că existența unei competențe personale, 

presupune, de cele mai multe ori, săvârşirea faptei în cadrul sau în legătură 

cu exercitarea atribuţiilor de serviciu. 

 În concluzie, în raport de cele în precedent inserate, în subsidiar, apreciem că 

dreptul european invocat nu se opune emiterii de către subscrisul a unor 

regulamente privind înființarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din 

justiţie, subscrisul îndeplinindu-şi obligaţiile în temeiul legii şi în limitele 

competenţelor". 
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CSM mai susține că garanţiile de independenţă și imparțialitate ale Secției pentru 

Investigarea Infracţiunilor din Justiţie sunt următoarele: 

 vechimea de cel puţin 18 ani în funcţia de procuror; 

 selectarea, atât a procurorului-şef Secţie, cât şi a procurorilor cu funcţii de 

execuţie, de către Consiliul Superior al Magistraturii şi nicidecum de 

factorul politic așa cum se precizează în spaţiul public; 

 transparența procesului de selecție atât a procurorului-șef secţie, cât şi a 

procurorilor cu funcţii de execuţie; 

 evaluarea riguroasă a activităţii profesionale a procurorilor, desfăşurată în 

ultimii 5 ani de către comisii numite de Plenul Consiliului Superior al 

Magistraturii. 

Cine este avocatul care va susține în fața CJUE punctul de vedere al CSM 

Radu Chiriță este avocat în Baroul Cluj și profesor la Facultatea de Drept a 

Universității Babeș- Bolyai. 

Chiriță este avocatul care în mai 2017 a realizat o statistică pe baza datelor obținute 

de la instanţele din ţară a mandatelor de interceptare aprobate de magistrați în 

perioada 2010-2015. Astfel, în total, în perioada 2010-2015, s-a cerut în instanţă 

autorizarea interceptării telefoanelor de 109.946 ori, iar dintre aceste solicitări au 

fost aprobate un număr de 102.729 cereri. Rata de admitere este foarte ridicată, în 

general apropiindu-se de 100%, indiferent de numărul solicitărilor, susținea 

avocatul clujean. 

El susținea că judecătorii şi-au uitat prima lor misiune într-un stat de drept și 

vorbea despre "un stat poliţienesc". "Faptul că se solicită e una, faptul că se 

încuviinţează de instanţe pe bandă rulantă este inacceptabil pentru că indică faptul 

că judecătorii şi-au uitat prima lor misiune într-un stat de drept, şi anume că trebuie 

să ne protejeze drepturile. În procedura de interceptare judecătorul a fost pus ca să 

preîntâmpine abuzul în ascultarea telefoanelor, or ei nu par să îşi facă treaba. E un 

stat poliţienesc.  
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Statul poliţienesc e cel în care lipseşte controlul judecătoresc, or la noi, teoretic îl 

avem, dar practic e ca şi cum nu ar fi, pentru că dacă orice se cere se admite pe 

bandă rulantă e ca şi când nu am avea control judecătoresc şi ajung autorităţile să 

asculte pe cine vor”, declara Chiriţă pentru Mediafax. 

Statistica a fost invocată atunci de Călin Popescu Tăriceanu, președinte al 

Senatului la acea vreme, ca argument pentru o lege a răspunderii magistraţilor, care 

"să prevină excesele din sistemul judiciar". 

De asemenea, Chiriță a fost avocatul mai multor personaje acuzate de fapte de 

corupție, dar și al fostului ofițer SRI Daniel Dragomir, cel care a vorbit despre un 

"sistem ocult" construit de fostul prim adjunct Florian Coldea, cu care însă, a avut 

o relație apropiată în perioada în care a fost activ în SRI. 

Radu Chiriță este apărătorul fostului ofițer SRI într-un proces intentat de acesta 

Comisiei Europene la Tribunalul Uniunii Europene. El reclamă că, în cele două 

cauze penale în care a fost vizat (un dosar deschis de DNA pentru fapte de corupție 

și dosarul ”Black Cube” instrumentat de DIICOT) au fost utilizate date personale 

care îl privesc și care ar fi fost puse la dispoziția organelor de urmărire penală de 

SRI, care "ar folosi o aplicație informatică pentru a realiza o supraveghere în masă 

a persoanelor în România". Între altele, el acuză Comisia că și-a încălcat obligațiile 

"cu privire la asigurarea respectării de către România a regulilor statului de drept, a 

independenței instanțelor de judecată și a drepturilor fundamentale ale persoanelor 

aflate sub jurisdicția sa". Tribunalul UE i-a respins acțiunea, decizia fiind luată în 

20 decembrie 2019. 

Avocatul Radu Chiriță este și cel care a făcut plângere disciplinară împotriva 

judecătoarei Georgeta Ciungan de la Tribunalul Bihor, care a sesizat Curtea de 

Justiție a Uniunii Europene (CJUE) în legătura cu decizii ale CCR. Cazul a 

determinat un scandal vizând Inspecția Judiciară. 

Radu Chiriță a fost și apărătorul fostului președinte al Consiliului Județean 

Hunedoara Mircea Moloț în dosarul în care a fost acuzat de către DNA de fapte de 

corupție. Avocatul clujean l-a reprezentat și pe Gigi Becali într-un proces intentat 

de acesta la CEDO. 

http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=roumanie&docid=222101&pageIndex=0&doclang=RO&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=236837
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=roumanie&docid=222101&pageIndex=0&doclang=RO&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=236837
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Fostul agentul guvernamental Radu Canțăr susținea că "criticile vizând SIIJ 

sunt bazate pe o intepretare tendențioasă" / Cum a schimbat Guvernul Orban 

opinia trimisă CJUE 

În punctul de vedere trimis CJUE, Guvernul PSD susținea, prin agentul 

guvernamental Radu Canțăr, care a demisionat în noiembrie 2019, că "din 

reglementarea legală a acestei secţii reiese cu claritate faptul că este asigurată nu 

doar independența judecătorilor, ci și şi cea a procurorilor care functioneaza în 

cadrul său, care este mult mai mare decât cea a procurorilor de la toate celelalte 

parchete naționale, fie ele specializate sau nu". De asemenea, în punctul de vedere 

trimis CJUE în aceleași procese Canțăr a pus sub semnul întrebării caracterul 

obligatoriu al rapoartelor MCV realizate de Comisia Europeană. 

În Memorandumul aprobat de Guvern în 27 decembrie privind desființarea Secției 

speciale se face referire și la cauzele de pe rolul CJUE. "Pozițiile Guvernului 

transmise anterior prin intermediul observațiilor scrise, în măsura în care nu mai 

corespund opticii noului Guvern pot și trebuie modificate corespunzător, în 

formele agreate la nivelul executivului și urmând procedurile specifice în fața 

CJUE. Din această perspectivă o schimbare fundamentală cu privire la existența 

SIIJ, în sensul unei decizii de desființare a acesteia va determina o schimbare 

corespunzătoare în poziția statului român în fața CJUE, deoarece, în observațiile 

scrise anterioare, s-au susținut, în esență, legalitatea și oportunitatea înființării 

acestei structuri speciale de parchet. Precizăm faptul că Agentul Guvernamental 

pentru Curtea de Justiție a Uniunii Europene a întocmit observațiile scrise aprobate 

ulterior prin memorandum, pe baza contribuțiilor mai multor instituții, nu numai a 

MJ", arată Guvernul în Memorandum. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Asociația „Inițiativa pentru Justiție” propune reînființarea sectoriștilor, în 

contextul reformei MAI anunțate de Vela 

Asociația Inițiativa pentru Justiție vine cu o serie de propuneri în contextul 

procesului de reformă anunțat de ministrul Afacerilor Interne, Marcel Vela, la 

nivelul MAI, una dintre aceste propuneri fiind „reînființarea sectoriștilor, cu 

atribuțiile anterioare desființării acestei specializări”.  

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23366124-comisia-europeana-raspuns-catre-curtea-justitie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23366124-comisia-europeana-raspuns-catre-curtea-justitie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23366124-comisia-europeana-raspuns-catre-curtea-justitie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23366124-comisia-europeana-raspuns-catre-curtea-justitie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23366124-comisia-europeana-raspuns-catre-curtea-justitie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23366124-comisia-europeana-raspuns-catre-curtea-justitie.htm
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2019/12/MEMO-7.pdf?fbclid=IwAR0I8jndqx1QiBpnf5bzRERxgtYtjWONkWwRxVTmX7TYjwf_3npRJrUVKok
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2019/12/MEMO-7.pdf?fbclid=IwAR0I8jndqx1QiBpnf5bzRERxgtYtjWONkWwRxVTmX7TYjwf_3npRJrUVKok
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Asociația de magistrați mai propune și reînființarea Direcției Cercetări Penale, 

precum și operaționalizarea unor centre de criză în cazul în care viața, libertatea 

sau integritatea fizică a unei persoane sunt puse în primejdie. 

 

Astfel, într-un comunicat remis miercuri, Asociația Inițiativa pentru Justiție anunță 

că, „având în vedere declanșarea procesului de reorganizare și reformă în curs de 

desfășurare la nivelul Ministerului Afacerilor Interne, solicită ministrului de 

interne Marcel Vela și celorlalți factori de decizie implicați în proces să aibă în 

vedere următoarele obiective: 

 Reînființarea Direcției Cercetări Penale și a structurilor subordonate 

acesteia. 

 Înființarea unei Direcții de poliție judiciară dedicată efectuării actelor de 

cercetare penală în cauzele parchetelor militare. 

 Găsirea unor soluții pentru reimplicarea lucrătorilor de poliție pensionați în 

2017 în activitatea de poliție, fie ca formatori sau mentori, fie chiar 

reîncadrarea lor în cadrul poliției cu posibilitatea cumului pensiei cu salariu. 

 Reînființarea sectoriștilor cu atribuțiile anterioare desființării acestei 

specializări și dimensionarea adecvată a numărului acestora. 

 Organizarea unui sistem de culegere, analiză și valorificare a informațiilor 

cu privire la mediul infracțional, fie în cadrul unui serviciu deja existent, fie 

în cadrul DOS (Direcţia Operaţiuni Speciale - n.r.). 

 Pregătirea pentru munca de poliție prin sisteme de formare inițială și 

continuă permanente. Asimilarea celor mai noi procedee tactice și tehnice 

fără a fi abandonate cele clasice care și-au dovedit eficiența. 

 Echiparea adecvată condițiilor de risc și a necesităților operative, precum și 

salarizarea corespunzătoare importanței sociale a activității de apărare a 

ordinii si siguranței publice. 

 Dimensionarea schemei de personal operativ ținând cont de necesitățile reale 

ale societății. 
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 Stabilirea unui sistem meritocratic de promovare în profesie și eliminarea 

oricărei posibilități de influențare din partea factorului politic în acest 

proces. 

 Stabilirea unor mandate limitate pentru funcțiile de conducere. 

 Operaționalizarea unor centre de criză în cazul în care viața, libertatea sau 

integritatea fizică a unei persoane sunt puse în primejdie. În această situație 

unitatea care efectuează operațiunea de salvare trebuie să poată accesa 

întreaga infrastructură tehnologică publică sau privată, inclusiv pe cea a 

serviciilor de informații.” 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul reglementează circulația cu trotinete electrice: deplasarea pe 

trotuar interzisă / Aproape 200 de accidente în care au fost implicați 

trotinetiști în ultimii trei ani 

Pentru a folosi o trotinetă electrică pe drumurile publice, conducătorul acestuia 

trebuie să aibă cel puțin 14 ani. Aceste mijloace de transport se pot deplasa doar pe 

pistele special amenajate, iar în cazurile în care acestea nu există, circulația lor este 

permisă numai pe sectoarele de drum unde viteza maximă admisă este de 50 km/h. 

Circulația pe trotuar este interzisă. Condițiile sunt prevăzute într-un proiect de 

ordonanță de modificare a legislației privind circulația pe drumurile publice, în a 

cărei notă de fundamentare se precizează că între 2016 și 2019 conducătorii de 

trotinete au fost implicați în 192 de accidente, în care unul a murit, iar 37 au fost 

răniți grav. 

 

Potrivit proiectului pus în dezbatere publică de MAI, trotineta electrică este 

definită ca „vehiculul utilizat pentru transportul unei singure persoane, cu două sau 

trei roți, articulat cu o bară în partea din față folosită ca dispozitiv de direcție, a 

cărui viteză maximă prin construcție este mai mare de 6 km/h, dar nu depășește 25 

km/h și care este echipat cu un motor electric”. 
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Circulația pe trotuare este interzisă pentru trotinetele electrice, așa cum sunt ele 

definite în lege. Astfel, potrivit proiectului: „sunt asimilate pietonilor persoanele 

care conduc un scaun rulant de construcție specială, cele care conduc vehicule 

destinate exclusiv tragerii sau împingerii cu mâna, cele care se deplasează pe 

patine sau dispozitive cu role fără mijloace de autopropulsie, precum și cele care 

conduc vehicule a căror viteză maximă prin construcție nu depășește 6 km/h 

și sunt echipate cu un motor electric”. 

Dacă un drum este prevăzut cu o pistă pentru biciclete, bicicletele și trotinetele 

electrice vor fi conduse numai pe pista respectivă. În lipsa acestei piste, circulația 

trotinetelor electrice este permisă numai pe sectoarele de drum unde viteza maximă 

admisă pentru circulația vehiculelor este de 50 km/h, se arată în document. 

 

Potrivit proiectului, pentru a conduce o bicicletă sau o trotinetă electrică pe 

drumurile publice, conducătorul acesteia trebuie să aibă vârsta de cel puțin 14 ani. 

De asemenea, ca și în cazul bicicletelor și mopedelor, trotinetele electrice care 

circulă pe drumurile publice trebuie să fie echipate cu mijloace de iluminare și 

aceste mijloace și dispozitive în stare de funcționare, dispozitive reflectorizant-

fluorescente. 

 

În nota de fundamentare a actului normativ se arată că din cercetarea legislației 

rutiere a altor state europene cu privire la circulația trotinetelor electrice pe 

drumurile publice s-a relevat: 

 este interzisă în state precum: Regatul Unit al Marii Britanii și Irlandei de 

Nord; 

 este permisă în state precum: Germania, Austria, Belgia, Danemarca, Italia, 

Franța și Olanda; 

 nu este reglementată încă în Bulgaria, Grecia, Polonia, Spania, Ungaria și 

Croația. 

 în Germania, cei care conduc trotinete electrice trebuie să aibă vârsta de cel 

puțin 14 ani, nu au voie să meargă cu o viteză mai mare de 20 km/h și nu le 

este permis accesul pe trotuar sau în zonele pietonale. 
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 în Austria, trotinetele electrice sunt încadrate la categoria biciclete și 

biciclete electrice și pot circula pe piste de biciclete, cu excepția cazului 

când nu este amenajată o asemenea pistă, viteza maximă admisă fiind de 25 

km/h. 

 în Belgia, regulile aplicabile sunt diferențiate în funcție de viteza cu care se 

deplasează utilizatorul. Viteza maximă permisă este de 18 km/h. 

 în Danemarca, circulația se desfășoară exclusiv pe piste de biciclete cu 

viteza maximă de 20 km/h. Este interzisă circulația trotinetelor pe timpul 

nopții. 

 în Italia, viteza de deplasare a trotinetelor electrice este permisă până la 20 

km/h. 

 

 în Olanda, trotinetele electrice se pot deplasa pe pistele de biciclete și intră 

în categoria mopedelor speciale, cu viteză constructivă maximă de 45 km/h, 

însă, pentru a fi utilizate pe drumurile publice, altele decât pistele de 

biciclete, fiecare model trebuie supus unui proces de avizare, la cererea 

producătorului, importatorului, comerciantului, derulat de către Ministerul 

Infrastructurii cu sprijinul tehnic al RDV (echivalentul Registrului Auto 

Român). 

 în Franța, circulația trotinetelor electrice este permisă numai pe pistele 

pentru biciclete, iar în lipsa acestora, numai pe drumurile publice unde viteza 

maximă admisă pentru circulația vehiculelor este de 50 km/h. Este interzisă 

circulația trotinetelor electrice în afara localităților, cu excepția pistelor 

pentru biciclete. 

La nivel național, în perioada 2016 – 2019, au fost înregistrate 192 de accidente 

rutiere cu implicarea conducătorilor de trotinete electrice. În urma acestor 

evenimente, un conducător de trotinetă electrică a decedat, 37 au fost răniți grav, 

iar 156 răniți ușor, se mai arată în document. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 A fost reluată licitația pentru proiectarea şi execuţia Tronsonului 4 al 

Drumului Expres Craiova - Piteşti 

CNAIR SA a ridicat suspendarea procedurii "Proiectare şi Execuţie „Drum Expres 

Craiova - Piteşti" Tronsonul 4”, termenul de depunere a ofertelor fiind 24 

februarie, potrivit news.ro. 

”CNAIR SA a ridicat suspendarea procedurii "Proiectare şi Execuţie „Drum 

Expres Craiova - Piteşti" Tronsonul 4”", publicând răspunsul consolidat la 

clarificările adresate de către operatorii economici până la primul termen limită 

menţionat în cadrul documentatiei de atribuire. Odată cu ridicarea suspendării 

procedurii, a fost acordat un nou termen limită de depunere al ofertelor până la data 

de 24.02.2020”, precizează Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii 

Rutiere. 

Firmele interesate de participarea la această procedură de achiziţie publică au 

dreptul de a adresa noi solicitări de clarificare până la ultimul termen menţionat în 

cadrul documentatiei de atribuire, adică 21 de zile înainte de termenul limită de 

depunere al ofertelor. 

CNAIR SA va răspunde la aceste solicitări, precum şi la cele adresate deja de 

operatorii economici ulterior primului termen limită menţionat în documentaţia de 

atribuire, cu respectarea termenului de 12 zile înainte de termenul limită de 

depunere al ofertelor. 

Valoarea estimată a procedurii este de 909.669.122 lei fără TVA. 

Durata contractului este de 36 luni şi cuprinde: 12 luni perioada de proiectare şi 24 

luni perioada de execuţie a lucrărilor. 

Tronsonul 4 are o lungime de 31,81( km 89+300 – km 121+115), va fi construit 

între limita administrativă dintre judeţele Olt si Argeş şi intersectia cu autostrada 1 

Bucureşti - Piteşti şi va tranzita teritoriile localităţilor Lunca Corbului, Albota, 

Costeşti, Bradu, Suseni, Oarja. 

Valoarea estimată a Tronsonului 4 este de 909.669.122,09 Lei fără TVA. 
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Un prim anunţ privind proiectarea şi execuţia acestui tronson a fost publicat în 

sistemul electronic de achiziţii publice (SICAP) în 22 august 2019, contractul fiind 

estimat la 909,67 milioane lei (192,5 milioane euro), fără TVA. Au existat însă 

contestaţii ale participanţilor la licitaţie legate de derularea acesteia şi de 

nerespectarea termenelor pentru răsounsurile la solicitările de clarificări. 

”Strabag a depus o contestaţie în urma faptului că CNAIR, autoritatea contractantă, 

nu a răspuns până la data legală la solicitările de clarificări adresate de societate, 

iar cu toate acestea, data limită de depunere a ofertelor a rămas aceeaşi. 

Contestatoarea argumenta faptul că lipsa clarificărilor duce la imposibilitatea de a-

şi elabora ofertele, limitând accesul la procedura de atribuire. Mai mult, continuă 

aceasta, lipsa documentelor duce la imposibilitatea executării contractului de 

achiziţie în condiţiile actualei documentaţii de atribuire”, scria Arena 

Construcţiilor în 24 octombrie 2019. 

La jumătatea lui 2019, preşedintele Ford România, britanicul Ian Pearson, s-a 

arătat dezamăgit de stadiul lucrărilor la drumul expres Craiova-Piteşti, în condiţiile 

în care autorităţile au promis că centura oraşului Balş va fi gata până la finalul 

anului. 

Ulterior, CNAIR a anunţat că s-a urgentat proiectul drumului expres Craiova - 

Piteşti, fiind scurtată perioada de proiectare, dar şi cea de execuţie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 Ministrul Mediului: Vom demara o amplă campanie cu privire la colectarea 

selectivă a deşeurilor; nu trebuie să ajungem ca Bucureştiul să fie invadat de 

gunoaie 

Ministrul Mediului, Costel Alexe, a spus miercuri că va demara o amplă campanie 

de informare şi conştientizare privind colectarea selectivă a deşeurilor, adăugând 

că nu dorește ca „Bucureştiul să fie invadat de gunoaie”. 

 

Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor (MMAP) a organizat, miercuri, o întâlnire 

a Comitetului Naţional pentru Deşeuri. La eveniment au participat și primarul 

Capitalei, Gabriela Firea, dar şi primarii de sectoare, relatează Mediafax. 
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„Ca şi ministru al Mediului sper că şi autorităţile locale sunt pe aceeaşi lungime de 

undă. Nu trebuie să ajungem nici măcar o secundă ca Bucureştiul să fie invadat de 

gunoaie. Autorităţile publice locale să vină cu aceste propuneri iar eu, ca ministru 

al Mediului, mi-am luat angajamentul că vom face tot ceea ce trebuie să facă 

autoritatea de mediu, să sprijinim propunerea şi iniţiativa autorităţilor publice 

locale. Am convenit, de asemenea, să venim în sprijinul autorităţilor locale din 

România şi vom demara la nivel de minister o amplă campanie de informare şi 

conştientizare a cetăţenilor României privind colectarea selectivă a deşeurilor ca un 

procent cât mai mare să ajungă să fie reciclate”, a spus Costel Alexe, după 

întrevedere. 

Conform sursei citate, în 27 ianuarie va avea loc o nouă întâlnire cu autoritățile 

locale legat de acest subiect. 

 

„Azi am avut a doua şedinţă a Comitetului Naţional pentru Deşeuri, cu două 

obiective principale. Primul a fost prima discuţie pe procedura de infringement pe 

care România o are azi pe gropile vechi de deşeuri la nivel naţional şi un al doilea 

subiect de discuţie, constructiv de altfel, a fost etapa de pre-infringement în care se 

află România privind gropile de gunoi din Bucureşti. (...) În urma discuțiilor, am 

stabilit cu Primăria generală a Capitalei ca până în data de 27 ianuarie să ne fie 

transmise informaţiile privind proiectul EU Pilot şi, evident, groapa de gunoi de la 

Chiajna pe care să le transmitem Comisiei Europene cu speranţa că procedura de 

pre infringement va fi închisă”, a explicat Alexe. 

 

În același context, primarul general Gabriela Firea a spus că, deocamdată, cetățenii 

nu își dau seama de importanța colectării selective. 

 

„Populația nu a înțeles încă nivelul ridicat de importanță și de responsabilitate a 

fiecăruia dintre noi pentru a colecta selectiv. Ne-am dat cu toții asigurările că vom 

contribui la eforturile ministerului și noi, în ceea ce privește autoritatea locală, vom 

depune toate eforturile. Săptămâna viitoare ne întâlnim și cu reprezentanții 

Consiliului Județean Ilfov pentru a stabili prioritățile comune în ceea ce privește 

valorificarea energetică a deșeurilor”, a explicat Gabriela Firea, după dezbatarea de 

la Ministerul Mediului. 
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Aceasta este prima întâlnire oficială între Alexe și Firea, după ce timp de două 

săptămâni au avut schimburi dure de replici cu privire la nivelul poluării din 

Capitală. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Agriculturii: La finele lunii noiembrie, deficitul balanței 

comerciale cu produse agricole era de 1 mld. euro 

Deficitul balanței comerciale cu produse agricole a crescut constant în ultimii 6 

ani, ajungînd la finele lunii noiembrie 2019 la aproape un miliard de euro, a 

declarat miercuri ministrul Agriculturii Adrian Oros la Digi 24, relatează 

Mediafax. 

 

Deficitul balanței, de 960 milioane de euro, crește în relația cu țările Uniunii 

Europene, la 2 miliarde de euro, dar este compesat de surplusul înregistrat în relația 

cu statele din afara UE. Ministrul spune că România exportă cereale și animale vii 

și importă produse procesate. 

„Practic exportăm subvenții, pierdem bani. 65% din subvențiile acordate sunt 

pierdute aici”, a spus Oros. 

 

Ministrul a pus această situație pe seama structurii dezechilibrate a exploatațiilor 

agricole, unde există cîteva zeci de exploatații foarte mari, care înregistrează profit 

rezumându-se la produsele primare, și numai „o mână” de ferme medii, care în alte 

țări reprezintă osatura agriculturii. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Centrele de transfuzii ar putea fi deschise, în premieră, și în weekend. 

Ministerul Sănătății promite și modernizarea lor 

Centrele de transfuzii ar putea fi deschise, în premieră, și în weekend. Ministrul 

Sănătății, Victor Costache, a anunțat și că există resurse bugetare pentru plata 

orelor suplimentare şi pentru angajări, astfel încât centrele de transfuzii să fie 
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deschise şi sâmbăta și duminica. În prezent, centrele de transfuzie sunt închise în 

weekend, iar cei care doresc să doneze sânge o pot face doar de luni până vineri. 

În plus, centrele de transfuzii vor fi modernizate, procesul de modernizare urmând 

să demareze rapid, a anunțat miercuri ministrul Sănătății, Victor Costache, la o 

dezbatere pe această temă. Pentru modernizarea centrelor de transfuzii a fost 

prevăzut un buget de 30 de milioane de lei, spune ministrul Sănătății. 

Victor Costache a prezidat, miercuri, o dezbatere organizată la Palatul 

Parlamentului de către Ministerul Sănătății în parteneriat cu Compania Unifarm 

SA și Comisia de Sănătate din Senat, cu tema "Reorganizarea sistemului național 

de transfuzie sanguină: Realități naționale și standarde europene". 

 

Timp de 4 ore, experți români și străini din domeniul medical transfuzional, 

reprezentanți din sistemul național de transfuzii, reprezentanți ai pacienților, dar și 

din cadrul Administrației Prezidențiale, Guvernului României, Ministerului 

Sănătății și Parlamentului au discutat despre situația sistemului național de 

transfuzie sanguine, despre îmbunătățirea și eficientizarea activității de transfuzie, 

dar și despre necesitatea schimbării legislative urgente în domeniu. 

 

Toți participanții la dezbatere au fost de acord cu faptul că sistemul trebuie 

restructurat și modernizat pentru îmbunătățirea accesului pacienților la sânge, 

produse și derivate din sânge. 

"Transfuzia sanguină reprezintă o prioritate strategică de siguranță națională, iar 

sistemul va primi atenția cuvenită. Am organizat această dezbatere pentru a 

consemna toate punctele de vedere – din partea pacienților, experților, 

profesioniștilor din domeniul sănătății, marii consumatori de sânge și furnizorii de 

produse din sânge. Pentru îmbunătățirea activității avem în vedere măsuri pe 

termen scurt, dar și măsuri pe termen mediu și lung. Se va demara rapid 

modernizarea centrelor de transfuzii sanguine, deoarece interesul pacienţilor din 

România primează şi nu putem asista la dezbateri fără să luăm nicio decizie între 

timp. În planul de investiţii pot să vă anunţ că sunt prevăzute deja 30 de milioane 

de lei numai pentru modernizarea centrelor de transfuzie în 2020.  
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Trebuie făcute angajări, trebuie plătite orele suplimentare, există resursele 

bugetare, trebuie deschise sâmbătă şi duminică. Vom vedea planul de soluţii al 

experţilor din domeniu. Ne dorim schimbarea legislației în domeniu în beneficiul 

pacienților noștri", a declarat ministrul Sănătății, Victor Costache. 

 

Potrivit acestuia, există resurse bugetare pentru plata orelor suplimentare şi pentru 

angajări, astfel încât centrele de transfuzii să fie deschise şi în weekend: "Trebuie 

făcute angajări, trebuie plătite orele suplimentare, există resursele bugetare, trebuie 

deschise sâmbătă şi duminică. Vom vedea planul de soluţii al experţilor din 

domeniu", a arătat Victor Costache. 

 

Victor Costache a mai afirmat, în cadrul dezbaterii, că necesarul de 

imunoglobuline pentru anul 2020 este asigurat în România. 

 

Întrebat dacă are în vedere demiterea directorului Institutului Naţional de 

Hematologie, dar şi a altor persoane din Ministerul Sănătăţii, Costache a răspuns: 

"Echipa noastră se reînnoieşte în permanenţă şi vom continua să reînnoim până 

reuşim să avansăm în domeniul sanitar. Niciun post în Ministerul Sănătăţii nu este 

fix sau bătut în cuie. Reînnoim echipa". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ce planuri au pentru 2020 ministrul sănătăţii şi şefa Casei de Asigurări de 

Sănătate, cei doi oameni din Sibiu care conduc sistemul de sănătate din 

România, de peste 52 mld. lei/an 

Victor Costache, ministrul sănătăţii, care s-a întors din Franţa în urmă cu şapte ani, 

are un buget de 11,4 miliarde de lei în 2020 

Pentru prima dată, proiectele par să fie integrate, iar reprezentanţii autorităţilor 

încep să facă paşi spre lista de obiective dezbătute şi de mediul privat. 

Oamenii care au pe mână un buget total de 52 miliarde de lei în 2020 - banii 

cumulaţi din bugetul Ministerului Sănătăţii şi Casa Naţională de Asigurări de 

Sănătate - sunt Victor Costache, ministrul sănătăţii, şi Adela Cojan, preşedinta 

Casei.  
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De profesie medici, cei doi şefi ai sistemului sanitar vin din acelaşi oraş - Sibiu, şi 

au lucrat timp de şase ani în acelaşi spital privat, Polisano, cumpărat ulterior de 

MedLife. 

Printre primele măsuri luate de minsitrul sănătăţii a fost o ordonanţă de urgenţă 

prin care rezidenţii să poată face perioada de studii de rezidenţiat şi în spitale 

private, unul dintre lucrurile de care se plângeau anterior operatorii privaţi. 

Furnizorii privaţi mai aşteaptă însă apariţia normelor pentru ca alte două legi să 

intre în vigoare, miza fiind uriaşă într-o piaţă de 7 miliarde de lei anual. Una dintre 

legile adoptate, pentru care nu există însă norme, se referă la posibilitatea 

jucătorilor din privat să opereze cazurile grave care nu pot fi operate în spitale de 

stat şi sunt trimise în străinătate. 

O altă lege care aşteaptă de asemenea normele de aplicare este cea privind coplata 

pacientului, prin care jucătorii privaţi pot încasa legal de la pacient bani în plus 

pentru o investigaţie medicală. Astfel, operatorii privaţi pot încasa banii de la Casa 

de Asigurări de Sănătate pentru o operaţie de apendicită, de exemplu, costul 

decontat fiind de 2.000 de lei, dar pot lua şi costuri suplimentare de la pacient 

pentru investigaţii postoperatorii, spitalizare, condiţii hoteliere. Legea ar veni în 

sprijinul pacienţilor, spun operatorii privaţi, pentru că ar scădea din preţul final 

decontarea de la stat, însă întrebările care au apărut în spaţiul public se referă la 

cine stabileşte preţul „corect“ la care se referă jucătorii privaţi pentru a realiza o 

operaţie. 

O altă întrebare este şi dacă spitalele publice nu vor cere mai mulţi bani pentru o 

investigaţie sau o operaţie, invocând acelaşi preţ corect. 

Conform legii, este ilegal acum ca spitalele private să ia bani şi de la Casă, şi de la 

pacient pentru aceeaşi intervenţie chirurgicală. Totuşi, anchetele autorităţilor la 

spitalul Sanador, de exemplu, care a fost în centrul unei investigaţii într-un dosar 

penal, arată dimensiunile acestui fenomen. 

Ceea ce nu este încă reglementat este cum poate fi garantat faptul că furnizorii 

privaţi de servicii medicale nu vor mări arbitrar costurile investigaţiilor. 

Victor Costache este chirurg cardiovascular, cu specializare în Franţa, iar în 2013 

s-a întors în România ca medic la spitalul preluat de MedLife în Sibiu (Polisano). 
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Încă de la întoarcerea în ţară a lucrat în privat, fiind chirurg cardiovascular şi 

toracic la Polisano, dar deţinând şi funcţie de conducere, fiind director medical al 

Polisano. 

Din 2014 este conferenţiar universitar la Universitatea Lucian Blaga. 

Adela Cojan vine tot din sistemul privat, fiind director executiv al spitalul privat 

Polisano, deţinut de MedLife, începând din 2012 până în 2019, când a fost numită 

în fruntea Casei. Anterior, Adela Cojan a condus Casa Judeţeană de Asigurări de 

Sănătate din Sibiu timp de şapte ani, în perioada 2005 - 2012, fără a fi afiliată 

politic. 

Sănătatea nu reuşeşte nici în 2020 să treacă de 6% buget din Produsul Intern Brut, 

un prag critic propus de toţi actorii din sănătate, de la medici la manageri sau 

oficiali. În comparaţie cu media europeană, România se află la jumătatea 

alocărilor, media statelor UE fiind de 9%. 

Adela Cojan, preşedinta Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate, gestionează cele 

41 miliarde de lei pentru decontări în 2020 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ce schimbari vrea sa faca Ministerul Educatiei in cazul simularilor la 

Evaluarea Nationala si la Bac 

Ministrul Monica Anisie a propus miercuri, in cadrul Comisiei de Dialog Social 

(CDS) din cadrul Ministerului Educatiei si Cercetarii, un proiect de ordin prin care 

se fac mai multe schimbari cu privire la simularea Evaluarii Nationale si a probelor 

scrise la Bacalaureat. 

 

De asemenea, s-au purtat discutii privind aprobarea calendarului simularilor in anul 

scolar curent, 2019-2020, se arata intr-un comunicat al MEN remis Ziare.com. 

 

"Ca element de noutate, simularea pentru clasa a VII-a va avea loc in luna mai si 

va fi reglementata separat, dupa ce vor fi publicate programele de examen si noi 

modele de subiecte, avand in vedere ca acesti elevi au studiat dupa alte programe 

decat cei de clasa a VIII-a.  
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Aceasta a fost propunerea sustinuta in unanimitate de catre toti membrii Comisiei 

de Dialog Social. 

 

Cel de-al doilea element de noutate este acela ca, in luna mai, fiecare inspectorat 

scolar poate organiza o noua simulare cu subiecte unice, elaborate la nivel 

judetean. Tot atunci, in conformitate cu art. 7, alin. (1) si alin. (2) din proiectul de 

ordin de ministru (...) poate fi organizata si simularea examenului de Bacalaureat 

pentru clasa a XI-a", se arata in comunicat. 

 

Conform sursei citate, art. 7 din propunerea de ordin de ministru privind 

organizarea simularii Evaluarii Nationale absolventii clasei a VIII-a si a 

Bacalaureatului prevede urmatoarele: 

 

(1) Fiecare inspectorat scolar poate organiza in luna mai a anului 2020, la nivelul 

tuturor unitatilor de invatamant gimnazial/liceal, o simulare cu subiect unic 

elaborat la nivelul judetului/municipiului Bucuresti, in scopul stimularii pregatirii 

elevilor in vederea sustinerii Evaluarii Nationale pentru absolventii clasei a VIII-a 

si a examenului de bacalaureat national. 

 

(2) Simularea din luna mai a anului 2020 de la nivelul inspectoratului scolar poate 

fi organizata si pentru elevii claselor a XI-a. 

 

In plus, MEN reaminteste ca proiectul de structura a anului scolar 2020-2021 se 

afla, in continuare, in dezbatere publica, pana vineri, 17 ianuarie 2020, inclusiv. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul a decis- Salariile vor fi majorate pentru anumiți angajați 

Guvernula luat decizia! Anumiți angajați vor beneficia de majorări salariale. 

Conform unui act normativ recent oficializat, educatorii din grădinițe au pierdut 

majorările salariale acordate în trecut pentru predarea simultană la mai multe grupe 

de preșcolari. 
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Ceeea ce înseamnă că majorările se acordă exclusiv profesorilor din învățământul 

primar sau gimnazial. 

Schimbarea apare în Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 1/2020, document 

publicat de puțină vreme în Monitorul Oficial și care se aplică deja. Anterior, 

respectivele majorări variau între 7% din salariul de bază și 20%, în funcție de 

numărul de grupe. 

Potrivit notei de fundamentare a proiectului de ordonanță, Curtea de Conturi a 

derulat un audit financiar la Ministerul Educației, în urma căruia s-a recomandat 

eliminarea obligației de acordare a majorărilor pentru personalului didactic de 

predare din învățământul preșcolar. Asta pentru a se pune în acord Legea salarizării 

bugetare cu Legea educației. 

Sistemul național de învățământ preuniversitar cuprinde mai multe niveluri, 

conform Legii educației. Este vorba despre educația timpurie, formată din nivelul 

antepreșcolar (0-3 ani) și învățământul preșcolar (3-6 ani) ce cuprinde grupa mică, 

grupa mijlocie și grupa mare, potrivit dcbusiness. 

Învățământul primar – clasa pregătitoare și clasele I-IV, învățământul secundar, cu 

învățământul secundar inferior sau gimnazial – clasele V-VIII, și învățământul 

secundar superior, care poate fi învățământ liceal (clasele IX-XII/XIII, cu filierele 

teoretică, vocațională și tehnologică) sau învățământ profesional cu durata de 

minimum trei ani. În fine, mai avem și învățământul terțiar nonuniversitar, care 

cuprinde învățământul postliceal. 

(Sursa: bugetul.ro) 

 

 Vești proaste de la BNR - Ce s-ar putea întâmpla cu cursul 

Consiliului au atenționat însă că în contextul evoluției deficitelor, o reamplificare a 

presiunilor asupra ratei de schimb este foarte posibilă, mai ales în eventualitatea 

unei schimbări bruște a sentimentului pe piața internațională, arată minuta şedinţei 

de politică monetară a CA al BNR potrivit Mediafax. 
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În cadrul ședinței, Consiliul de administrație a discutat și adoptat decizia de 

politică monetară, pe baza datelor și analizelor privind evoluțiile macroeconomice, 

financiare și monetare curente și de perspectivă prezentate de direcțiile de 

specialitate și a altor informații interne și externe disponibile. 

În discuțiile privind evoluția recentă a prețurilor de consum, membrii Consiliului 

au arătat că rata anuală a inflației a scăzut în octombrie la 3,4 la sută, de la 3,5 la 

sută în septembrie, iar în noiembrie a urcat din nou deasupra intervalului țintei, la 

3,8 la sută, în linie cu prognoza. S-a observat că avansul față de septembrie se 

datorează în principal majorării prețurilor legumelor și fructelor, dar și accelerării 

inflației de bază, și că impactul relativ modest al scumpirii prețurilor 

combustibililor a fost compensat integral de cel al scăderii dinamicii prețurilor 

administrate. 

Rata anuală a inflației CORE2 ajustat și-a accentuat ușor ascensiunea în acest 

interval, urcând de la 3,4 la sută în septembrie la 3,5 la sută în noiembrie, ușor 

peste nivelul prognozat, chiar și în condițiile dezinflației ușoare înregistrate pe 

segmentul mărfurilor nealimentare, probabil pe seama unor promoții specifice lunii 

noiembrie. Inclusiv pe acest fond, s-a apreciat că, dincolo de efectele majorării 

prețurilor internaționale ale unor materii prime agroalimentare, mai cu seamă în 

cazul cărnii de porc, și ale ușoarei slăbiri a leului în raport cu euro, evoluția 

inflației de bază reflectă presiuni inflaționiste semnificative din partea factorilor 

fundamentali, în consonanță cu dimensiunea, trendul și determinanții poziției 

ciclice a economiei, precum și cu dinamica costurilor cu forța de muncă. 

Asemenea presiuni sunt sugerate și de consolidarea în perioada recentă a mersului 

ascendent al variației anuale a prețurilor de producție din industrie pentru piața 

internă pe segmentul bunurilor de consum, precum și de menținerea deflatorului 

PIB în trimestrul III 2019 la un nivel ridicat, similar celui din intervalul anterior, 

alături de cotele înalte ale așteptărilor inflaționiste pe termen scurt din ultimele luni 

sau chiar în creștere, în cazul unor categorii de agenți economici. 

Referitor la poziția ciclică a economiei, membrii Consiliului au remarcat că în 

trimestrul III 2019 creșterea economică a cunoscut o decelerare ceva mai 

pronunțată decât s-a anticipat, la 3,0 la sută, de la 4,4 la sută în trimestrul anterior, 

dar în condițiile unei scăderi minore, sensibil sub așteptări, a dinamicii ei 

trimestriale și atribuibilă contracției producției agricole.  
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S-a apreciat că evoluțiile implică o prelungire a trendului ascendent al excedentului 

de cerere agregată, neconformă cu așteptările de stopare temporară a acestuia în 

prima jumătate a semestrului II 2019. Totodată, contribuția adusă la avansul 

economic de consumul privat a rămas semnificativă, cu toate că s-a redus vizibil, 

iar scăderea dinamicii sale s-a datorat integral subcomponentelor senzitive la 

performanțele agriculturii, precum autoconsumul, în timp ce cumpărările de 

mărfuri și servicii și-au reaccelerat creșterea în termeni anuali. Contribuția formării 

brute de capital fix a depășit-o consistent pe cea a consumului populației, au 

subliniat unii membri ai Consiliului, ea atingând un maxim al ultimilor 11 ani, în 

principal cu aportul investițiilor în construcții noi, dar și pe seama dinamizării 

achizițiilor de utilaje și echipamente, cu implicații favorabile asupra potențialului 

de creștere a economiei în perspectivă. În schimb, exportul net și-a reamplificat 

contribuția negativă la avansul economic, pe fondul reaccelerării mai pronunțate a 

creșterii importurilor în raport cu cea a exporturilor de bunuri și servicii, regăsită și 

în mărirea dinamicii anuale a soldului negativ al balanței comerciale. Totodată, 

deficitul de cont curent a continuat să se adâncească în termeni anuali, chiar dacă 

ceva mai lent, iar gradul de acoperire a acestuia cu investiții străine directe și 

transferuri de capital și-a prelungit scăderea. Tendințele au fost considerate 

deosebit de îngrijorătoare de către unii membri ai Consiliului, inclusiv în condițiile 

în care slăbirea exporturilor s-a asociat și cu o accentuare a declinului producției 

industriale, în principal pe seama segmentului auto, de natură să mărească aportul 

negativ adus de acest sector la dinamica PIB, pe partea ofertei. 

Membrii Consiliului au continuat să exprime îngrijorări și în legătură cu situația 

încordată a pieței muncii, evocând penuria mare de forță de muncă existentă pe 

anumite segmente ale pieței – potențată de problemele ei structurale –, precum și 

dificultățile în creștere întâmpinate de angajatori în procesul de recrutare, 

reclamate, de altfel, tot mai intens de companii. S-a observat, totodată, că rata 

locurilor de muncă vacante și-a stopat descreșterea în trimestrul III 2019, iar rata 

șomajului BIM s-a cantonat în apropierea minimului istoric atins la finele 

trimestrului II, crescând doar marginal.  
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În același timp, efectivul salariaților din economie și-a continuat ascensiunea lentă 

reluată la jumătatea anului 2019, iar dinamica lui anuală s-a reamplificat ușor în 

octombrie, în premieră pentru ultimii aproape trei ani, în condițiile în care 

accelerarea restrângerii schemelor de personal în industrie – atribuibilă inclusiv 

automatizării și altor transformări cu caracter structural –, a fost mai mult decât 

compensată de intensificarea angajărilor în alte sectoare, precum cel al 

construcțiilor. În asociere cu aceste evoluții, dinamica anuală a câștigului salarial 

mediu brut nominal, dar și a celui net real, s-au menținut în ultimele luni pe 

palierul de două cifre, în timp ce variația anuală de două cifre a costului salarial 

unitar din industrie a continuat chiar să crească, în contextul accentuării deteriorării 

productivității muncii, afectând competitivitatea unor ramuri industriale. S-a 

apreciat că presiunile asupra salariilor vor rămâne ridicate în perspectivă apropiată, 

date fiind inclusiv îmbunătățirea evidentă a intențiilor de angajare în primele luni 

din 2020, relevată de sondaje de specialitate, precum și noile majorări aplicate 

salariului minim brut pe economie și salariilor din sectorul bugetar în debutul 

anului curent. 

Evaluând caracterul condițiilor monetare, membrii Consiliului au arătat că 

principalele cotații ROBOR și-au stopat în noiembrie tendința lent descendentă, 

pentru ca în decembrie 2019 să consemneze o creștere, în contextul relativei 

înăspriri temporare a condițiilor lichidității, dar și al absorbirii consecvente de către 

BNR a excedentului de lichiditate de pe piața monetară, prin atragerea de depozite 

la termen. Pe acest fond, și ratele dobânzilor la tranzacțiile interbancare au urcat și 

s-au menținut în luna decembrie ușor deasupra ratei dobânzii de politică monetară, 

media lor trimestrială mărindu-se astfel marginal față de cea din trimestrul III; 

implicit, ecartul negativ al acesteia față de rata dobânzii-cheie și cel față de nivelul 

IRCC din trimestrul IV, de 2,66 la sută, s-au restrâns ușor. Rata medie a dobânzii 

la creditele noi a înregistrat însă o scădere în octombrie-noiembrie și exclusiv pe 

seama creditelor pentru consum, în principal a celor cu rată fixă de dobândă. Deși 

posibil conjuncturală, evoluția este de natură să sporească incertitudinile generate 

de IRCC din perspectiva transmisiei și conduitei politicii monetare, au considerat 

unii membri ai Consiliului, inclusiv în condițiile în care la începutul trimestrului I 

2020 nivelul acestui indice s-a redus la 2,36 la sută. 
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A fost evidențiată și tendința ascendentă manifestată de cursul de schimb leu/euro 

în trimestrul IV 2019, cu precădere la mijlocul acestuia – în relativă discordanță cu 

cea prevalentă în regiune –, care s-a cvasi-stopat totuși spre finele anului, în 

condițiile diferențialului considerabil al ratei dobânzii, ale îmbunătățirii 

sentimentului pieței financiare internaționale și ale deciziilor/așteptărilor privind 

prelungirea conduitei acomodative a politicilor monetare ale BCE și Fed, precum 

și a atitudinii băncilor centrale din regiune. Unii membri ai Consiliului au 

atenționat însă că în contextul deficitelor gemene, o reamplificare a presiunilor 

asupra ratei de schimb este foarte posibilă, mai ales în eventualitatea unei 

schimbări bruște a sentimentului pe piața internațională, sau a unei reevaluări a 

riscului asociat de investitori economiei/pieței financiare locale, ceea ce reclamă în 

continuare vigilență din partea băncii centrale. 

Membrii Consiliului au punctat și creșterea robustă, doar ușor încetinită, care a 

continuat să caracterizeze creditul acordat sectorului privat în octombrie-

noiembrie, media acesteia pe ansamblul intervalului diminuându-se la 7,3 la sută 

de la 7,9 la sută în trimestrul III, dar rămânând vizibil deasupra celei înregistrate în 

2018. Totodată, a fost reliefată creșterea în noiembrie a ponderii în total a 

creditelor în lei la 67,2 la sută – cel mai ridicat nivel din luna mai 1996 –, în 

condițiile în care dinamica acestei componente s-a menținut constantă în 

apropierea palierului de două cifre, inclusiv cu aportul creditelor acordate 

societăților nefinanciare. 

În ceea ce privește evoluțiile viitoare, membrii Consiliului au arătat că, după o 

cantonare deasupra intervalului țintei la finele anului 2019, rata anuală a inflației 

va coborî probabil confortabil în jumătatea lui superioară în primele luni din 2020, 

la valori ușor inferioare celor din prognoza pe termen mediu publicată în Raportul 

asupra inflației din noiembrie 2019, care anticipa plasarea ei la 3,1 la sută în 

decembrie 2020 și la 3,2 la sută la finele orizontului proiecției. S-a remarcat că 

așteptata corecție descendentă este atribuibilă exclusiv acțiunii factorilor pe partea 

ofertei. Ea are ca resort major previzibile efecte de bază dezinflaționiste asociate 

evoluțiilor componentelor exogene ale IPC și taxei introduse în sectorul 

telecomunicații, iar relativa ei amplificare vine în principal din decelerarea mai 

pronunțată a creșterii anticipate a prețului combustibililor, ca efect al eliminării în 

ianuarie 2020 a supraaccizei la carburanți.  
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Perspectiva cotației petrolului este marcată însă de incertitudini crescute, au 

avertizat mai mulți membri ai Consiliului, riscuri în sens ascendent la adresa ei 

decurgând, cel puțin pe orizontul apropiat de timp, din recenta escaladare a 

tensiunilor geopolitice. S-a apreciat că majorări peste așteptări sunt posibile și în 

cazul prețurilor unor produse alimentare procesate – pe fondul extinderii epidemiei 

de pestă porcină și al mișcării cotațiilor unor materii prime agroalimentare –, dar și 

pe segmentul prețurilor administrate, în eventualitatea liberalizării în perspectivă 

nu foarte îndepărtată a pieței gazelor naturale și a celei a energiei electrice, 

implicând scumpiri ale utilităților destinate consumatorilor casnici. 

S-a convenit, totodată, că acțiunea factorilor fundamentali va fi probabil ușor mai 

inflaționistă pe orizontul scurt de timp decât se previzionase anterior, în principal 

datorită presiunilor ceva mai intense așteptate să decurgă din cererea agregată, în 

condițiile în care se anticipează o relativă accelerare a creșterii economice pe 

ansamblul trimestrelor IV 2019 și I 2020, inclusiv în raport cu proiecția 

precedentă. În evaluarea membrilor Consiliului, o asemenea perspectivă implică o 

cvasi-staționare a gap-ului pozitiv al PIB în acest interval la valoarea relativ mai 

ridicată atinsă în trimestrul III 2019, respectiv ușor peste nivelurile prognozate în 

noiembrie. Totodată, potrivit celor mai recenți indicatori cu frecvență ridicată, 

contribuția consumului populației la avansul PIB e posibil să se fi mărit în 

trimestrul IV 2019 cel puțin la nivelul celei aduse de formarea brută de capital fix, 

fiind însă posibilă și o scădere a aportului negativ al exportului net, dată fiind 

încetinirea creșterii în termeni anuali a deficitului balanței comerciale în octombrie, 

în condițiile unor noi pierderi de ritm relativ similare suferite de exporturile și de 

importurile de bunuri și servicii. Deficitul de cont curent și-a reaccentuat însă 

adâncirea în raport cu aceeași perioadă a anului trecut, au observat unii membri ai 

Consiliului, iar acoperirea lui cu fluxuri de capital autonom a continuat să se 

deterioreze. 

Incertitudinile ce decurg în actualul context din conduita politicii fiscale și a celei 

de venituri, precum și riscurile astfel induse la adresa celei mai recente prognoze 

pe termen mediu, sunt însă deosebit de mari, au subliniat în mod repetat membrii 

Consiliului.  
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S-a invocat relaxarea peste așteptări a execuției bugetare din ultimele luni ale 

anului 2019 – motivată și de efectuarea unor plăți bugetare a căror amânare ar fi 

generat arierate în lanț –, implicând o probabilă creștere a deficitului bugetar mult 

peste limita de 3 la sută din PIB prevăzută de Pactul de Stabilitate și Creștere, 

evoluție îngrijorătoare inclusiv din perspectiva costurilor de finanțare internă și 

externă. În același timp, s-a apreciat că inițierea în cursul anului curent a 

consolidării fiscale este necesară, dar dificilă în contextul calendarului electoral și 

al prevederilor noii legi a pensiilor, și că măsurile încorporate în programul bugetar 

aprobat pentru 2020 merg în direcția potrivită dar par a fi insuficiente pentru 

atingerea țintei de deficit bugetar stabilită. Totodată, s-a arătat că o corecție 

bugetară graduală și nerecurgerea în acest an la majorări de taxe/impozite ar fi de 

natură să prevină o frânare bruscă a economiei și cu atât mai mult o recesiune, 

implicit o potențială agravare pe un asemenea fond, a dezechilibrului intern și a 

celui extern. 

Tendința de deteriorare a poziției externe a economiei a fost considerată tot mai 

preocupantă, prin riscurile crescute induse la adresa macrostabilității, dar și a 

sustenabilității creșterii economice. În evaluarea acesteia, membrii Consiliului au 

făcut din nou referiri la probleme de competitivitate non-preț ale unor sectoare, dar 

și la pierderi de competitivitate prin preț ale unor ramuri/companii, venite din 

majorări de costuri salariale în condiții de relativă stabilitate a ratei de schimb a 

leului. Totodată, membrii Consiliului au reafirmat nevoia corectării controlate a 

dezechilibrului extern, prioritar prin ajustarea bugetară, complementată de reforme 

structurale consistente, subliniind din nou necesitatea unui mix echilibrat de 

politici macroeconomice, care să evite o supraîmpovărare a politicii monetare, cu 

efecte indezirabile în economie. 

Incertitudini mari continuă să provină și din mediul extern, au opinat unii membri 

ai Consiliului, date fiind, pe de o parte, relativa stopare recentă a tendinței de 

slăbire a economiei zonei euro și a celei globale, prioritar pe fondul condițiilor 

financiare relaxate, și, pe de altă parte, tensiunile geopolitice crescute, precum și 

potențiala reamplificare a riscurilor induse de conflictul comercial global și de 

Brexit. Au fost de asemenea menționate incertitudinile ce derivă din conținutul și 

multitudinea măsurilor fiscale/bugetare aprobate ori anunțate recent – cu potențial 

impact direct sau indirect asupra comportamentului viitor al inflației –, dar și din 

gradul de corelare a acestora cu programul bugetar. 
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În acest context, a fost reiterată importanța unui dozaj și a unei cadențe adecvate de 

ajustare a conduitei politicii monetare, în vederea ancorării anticipațiilor 

inflaționiste pe termen mediu și a readucerii și menținerii ratei anuale a inflației în 

linie cu ținta de inflație, în condiții de protejare a stabilității financiare. În același 

timp, s-a apreciat că, date fiind condițiile macroeconomice și riscurile interne și 

externe, păstrarea controlului strict asupra lichidității de pe piața monetară este 

esențială. 

În aceste condiții, Consiliul de administrație al BNR a decis în unanimitate 

menținerea ratei dobânzii de politică monetară la nivelul de 2,50 la sută, 

concomitent cu păstrarea controlului strict asupra lichidității de pe piața monetară; 

totodată, a decis menținerea ratei dobânzii pentru facilitatea de depozit la 1,50 la 

sută și a ratei dobânzii aferente facilității de creditare (Lombard) la 3,50 la sută. De 

asemenea, Consiliul de administrație al BNR a decis în unanimitate păstrarea 

nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime obligatorii pentru pasivele în lei și 

în valută ale instituțiilor de credit. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 USR cere Guvernului sa-si respecte promisiunea de a include Rosia 

Montana in patrimoniul UNESCO 

Senatorii USR Vlad Alexandrescu si Mihai Gotiu au solicitat, miercuri, 

premierului Ludovic Orban si ministrului Culturii, Bogdan Gheorghiu, sa-si 

pastreze promisiunea facuta la investirea actualului Executiv de a include Rosia 

Montana in patrimoniul UNESCO. 

 

Demersul celor doi parlamentari ai USR coincide cu Ziua Culturii Nationale. 

 

"Va solicitam, cu ocazia Zilei Culturii Nationale, sa va onorati promisiunea luata 

fata de USR, cu ocazia investirii Cabinetului dumneavoastra in Parlament, de 

reluare a procedurilor necesare inscrierii Rosiei Montane in Patrimoniul Mondial 

UNESCO. 
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Subliniem faptul ca demersurile trebuie facute DE URGENTA, la finalul acestei 

luni (peste doua saptamani) expirand termenul limita pana la care Guvernul 

Romaniei poate notifica UNESCO cu privire la reluarea procedurilor, astfel incat 

subiectul Rosia Montana sa poata fi inclus pe ordinea de zi a reuniunii Comitetului 

Patrimoniului Mondial UNESCO din aceasta vara", se arata in comunicatul comun 

trimis de catre cei doi senatori. 

 

Potrivit sursei citate, valoarea patrimoniului de la Rosia Montana pentru istoria si 

cultura umanitatii a fost confirmata, in ultimul deceniu, de numeroase studii ale 

specialistilor romani din tara si strainatate, culminand cu raportul ICOMOS - cel 

mai prestigios organism international care cuprinde expertii din domeniul 

patrimoniului la nivel mondial si, in acelasi timp, organismul de specialitate 

raportor pentru UNESCO. 

 

"Pe langa actiunile de tip festiv, organizate, patronate ori sustinute de Ministerul 

Culturii si Guvernul Romaniei cu ocazia Zilei Culturii Nationale, puteti semna 

aceasta notificare, de cateva randuri, nu mai mult, care sa intre in istoria acestei 

tari. 

 

E un lucru pe care cei mai activi dintre cetatenii romani au dovedit, dincolo de 

orice echivoc, ca si-l doresc, fiind una dintre revendicarile Toamnei Romanesti 

2013, care a scos zeci de mii de protestatari in strada timp de trei luni si jumatate. 

 

In acelasi timp, trimiterea acestei notificari catre UNESCO ar reprezenta si o 

dovada ca va respectati cuvantul si angajamentul facute publice la solicitarea USR, 

cu ocazia investirii Guvernului", se mai arata in comunicat. 

 

Rosia Montana ar fi putut fi, din iunie 2018, in Patrimoniul Mondial. In schimb, 

am devenit o premiera in istoria UNESCO 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

http://www.ziare.com/rosia-montana/gold-corporation/rosia-montana-ar-fi-putut-fi-de-astazi-in-patrimoniul-mondial-in-schimb-am-devenit-o-premiera-in-istoria-unesco-1519367
http://www.ziare.com/rosia-montana/gold-corporation/rosia-montana-ar-fi-putut-fi-de-astazi-in-patrimoniul-mondial-in-schimb-am-devenit-o-premiera-in-istoria-unesco-1519367
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 Ministrul Mediului anunță că nu vor mai fi făcute defrișări în Pădurea 

Băneasa: Va fi clasificată pădure-parc 

Toate cele 374 de hectare din pădurea Băneasa care sunt în proprietatea statului, în 

administrarea Romsilva, vor ajunge doar pădure de protecţie, începând din luna 

martie a acestui an, a anunţat, miercuri, ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, 

Costel Alexe, conform Agerpres. 

„Astăzi, în pădure la Băneasa, majoritatea suprafeţei este pădure de protecţie şi 

producţie, iar în momentul de faţă raportul Gărzii Forestiere Bucureşti şi al 

Corpului de Control al ministrului au relevat faptul că aici au fost efectuate lucrări 

silvice conform amenajamentului silvic aflat în vigoare până la finalul lunii 

decembrie (...) Fac menţiunea că, din cele 1.343 de hectare cât are astăzi Pădurea 

Băneasa, 63% este pădure privată şi doar 37% este pădure a statului, în 

administrarea Romsilva. Ne-am gândit cum putem să redăm pădurii Băneasa rolul 

pe care în mod normal trebuie să-l aibă. Vreau să vă anunţ că, începând cu luna 

martie, Pădurea Băneasa va arăta astfel: toate cele 374 de hectare care sunt în 

proprietatea statului, în administrarea Romsilva, vor ajunge doar pădure de 

protecţie, de la cea de producţie, astfel încât ea va fi clasificată ca pădure-parc, aici 

nemaiputându-se interveni cu lucrări silvice pentru exploatarea arborilor sănătoşi, 

ci doar dacă este vorba de igienizare sau dacă este vorba despre vreo doborâtură. În 

momentul de faţă, vreau să anunţ pe toţi bucureştenii, pe toţi românii, că pădurea 

Băneasa va redeveni aşa cum ar fi trebuit să fie, adică plămânul verde al 

Capitalei”, a spus Alexe, într-o conferinţă susţinută în Pădurea Băneasa. 

Potrivit oficialului, în privinţa suprafeţei proprietate privată din respectiva pădure, 

se poartă discuţii la ministerul de resort pentru ca acestea să devină doar pădure de 

protecţie. 

„La finele anului trecut a expirat amenajamentul silvic pentru cele 63% de pădure 

privată (din pădurea Băneasa, n.r.) şi suntem în discuţii în cadrul ministerului ca în 

următorul amenajament silvic, valabil pentru următorii zece ani, să introducem 

această pădure din T3, care este şi de producţie, în T2 care va fi doar pădure de 

protecţie.  

 

https://www.agerpres.ro/mediu/2020/01/15/alexe-cele-374-de-hectare-din-padurea-baneasa-aflate-in-proprietatea-statului-vor-deveni-padure-de-protectie-din-martie--432555
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Amenajamentul silvic se referă la suprafeţe mai mari de 10 hectare. În pădurea 

Băneasa avem un număr de o sută şi ceva de proprietari privaţi de pădure cu 

suprafeţe mai mici de 10 hectare, care, în mod legal, pot exploata 5 mc pe 

an/hectar, mult sub capacitatea de reproducţie a pădurii. Din datele pe care le 

avem, înţeleg că pentru aceste suprafeţe ale proprietarilor de pădure privată media 

de exploatare a fost de 2 - 2,2 mc/an/hectar. Toate lucrările pe care le puteţi vedea 

astăzi sunt conform amenajamentului silvic”, a menţionat Costel Alexe. 

La rândul său, Cezar Răduţă, directorul Direcţiei Silvice Ilfov, a subliniat că, din 

Pădurea Băneasa, au fost extraşi 1.600 de arbori, din care 60% au fost arbori verzi. 

„În cadrul acestor lucrări de tăieturi sunt extraşi inclusiv arbori verzi, arborii care 

au un caracter dominant asupra celor care prezintă interes din punct de vedere 

ecologic şi ecosistemic. Spre exemplu, sunt extraşi arbori din speciile tei, frasin. 

Au fost extraşi 1.600 de arbori, adică 64 de arbori la hectar, dintre care 60% au fost 

arbori verzi. Sunt tăiaţi arbori din toate plafoanele, inclusiv de diametre mai mari. 

De asemenea, au fost extraşi stejari, marea lor majoritate uscaţi. Tot lemnul se 

valorifică în urma unor licitaţii publice unde sunt aşteptaţi agenţii şi operatorii 

economici care procesează lemn în vederea industrializării, iar lemnul apt pentru 

foc merge către populaţie”, a afirmat Răduţă. 

Vizita ministrului Mediului, Apelor şi Pădurilor, Costel Alexe, în Pădurea Băneasa 

a survenit în urma reclamaţiilor din partea cetăţenilor care semnalau că au loc tăieri 

de arbori în acel amplasament. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Supervizarea lucrărilor la Podul peste Dunăre de la Brăila, contractată la 

doi ani de când Compania de Drumuri a semnat contractul inițial pentru 

proiectarea și execuția propriu-zisă a proiectului 

Contractul pentru Supervizarea Proiectării și Execuției Podului suspendat peste 

Dunăre în zona Brăila a fost semnat marți de către Compania de Drumuri cu 

asocierea Metroul SA - Instalrom Inginerie Internationala SRL - Sistema Inginerie 

SRL - Arex Lider Company SRL pentru circa 35 de milioane de lei.  

https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/ce-spune-ministrul-mediului-despre-defrisarile-din-padurea-baneasa-1244884
https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/ce-spune-ministrul-mediului-despre-defrisarile-din-padurea-baneasa-1244884
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Semnarea contractului de supervizare vine la doi ani de la semnarea contractului de 

proiectare și execuție propriu-zisă de circa 433 de milioane de euro. 

 

„Marți, 14.01.2020, CNAIR SA a semnat contractul "Supervizarea Proiectării și 

Execuției Podului suspendat peste Dunăre în zona Brăila" cu ASOCIEREA 

METROUL SA - ITALROM INGINERIE INTERNATIONALA SRL - SISTEMA 

INGEGNERIA SRL - AREX LIDER COMPANY SRL. Valoarea contractului este 

de 35.169.010 Lei fără TVA”, transmite CNAIR. 

 

Semnarea contractului de supervizare a proiectării și execuției vine la doi ani de 

când CNAIR a semnat contractul pentru proiectarea și execuția Podului suspendat 

peste Dunăre în zona Brăila cu Asocierea Astaldi S.p.A. – IHI Infrastructure 

Systems CO. LTD, la o valoare de 1.995.932.260,25 lei, fără TVA. 

 

Podul suspendat peste Dunăre este cuprins în Master Planul General de Transport 

al României si face parte din categoria proiectelor de tip ITI (Investitii Teritoriale 

Integrate), finanțabile din POIM 2014 - 2020, Axa Prioritară 2 "Dezvoltarea unui 

sistem de transport multimodal, de calitate, durabil si eficient", transmite CNAIR. 

 

Lungimea totală a obiectivului este de 23,413 km și cuprinde două secțiuni: drumul 

principal Brăila - Jijila, cu o lungime 19,095 km și drumul de legatură cu DN22 

Smârdan - Măcin, în lungime de 4,328 km. 

 

Podul suspendat peste Dunăre, structura principală din cadrul Proiectului, va avea 

o lungime de 1.974,30 de metri și va fi pozitionat între km 4+596,10 si km 

6+570,52 pe drumul principal Braila-Jijila, respectiv la km 165+800 pe fluviul 

Dunarea (kilometraj pe Dunare, masurat de la Sulina). 

 

Drumul principal Brăila – Jijila. Va avea o lungime de 19,095 Km si va fi prevăzut 

cu două benzi de circulație pe sens, benzi de încadrare, acostamente, zona mediană 

și zona de parapete. 
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Pe tronsonul cuprins între km 4+486,10 și km 6+680,30, unde drumul traversează 

fluviul Dunărea, se vor construi doua viaducte de acces în lungime de cate 110,00 

metri fiecare. 

 

Traseul include o ramificație pe directia Sud, până la intersecția cu drumul existent 

Smârdan - Măcin (DN22). 

 

Drumul de legătură cu DN22 Smârdan - Măcin. Cu o lungime de 4,328 km, acest 

drum va fi prevăzut cu o bandă de circulație pe sens. Drumul de legătură urmează 

să pornească de la km 7+940 al drumului principal (Brăila- Jijila) si se va 

intersecta cu DN22 Smârdan-Măcin. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Populaţia continuă să crediteze băncile: depozitele sunt mai mari decât 

creditele cu 60 mld. lei 

Românii au rămas şi anul trecut creditor net în raport cu băncile (lei şi valută), iar 

tendinţa este ascendentă, în condiţiile creşterii creditării totale cu un ritm temperat 

şi a orientării în continuare a populaţiei spre economisire, potrivit datelor BNR. 

Poziţia de creditor net a populaţiei a depăşit valoarea de 60 mld. lei în 2019, fiind 

în creştere faţă de nivelul de 56 mld. lei de la sfârşitul anului 2018. Poziţia de 

creditor net a populaţiei în valută a avansat în 2019, atingând nivelul maxim al 

ultimilor 15 ani. În contrast, poziţia de creditor net în lei este pe un trend 

descendent, în condiţiile creşterii creditelor în lei cu o viteză mai mare decât a 

depozitelor. Poziţia de creditor net în valută a populaţiei înregistrează o creştere 

consistentă, făcând un salt de peste 40% faţă de nivelul din primele nouă luni din 

2018, până la 49,7 mld. lei, iar poziţia de creditor net în lei a scăzut cu 24,8% în 

septembrie 2019 faţă de aceeaşi perioadă din 2018, până la 11,5 mld. lei, deoarece 

creditele în moneda naţională cresc mai repede decât depozitele în lei. Populaţia a 

devenit din anul 2012 creditor net al băncilor, iar din 2016 a devenit pentru prima 

dată după 10 ani creditor net pentru sectorul bancar pentru valută. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Dacia şi Ford ţin idustria României: Producţia de maşini a ajuns la aproape 

500.000 de unităţi în 2019 

Producţia de automobile a Dacia şi Ford s-a apropiat în premieră de pragul de 

500.000 de unităţi în 2019, potrivit informaţiilor Asociaţiei Constructorilor de 

Automobile din România (ACAROM), cu un volum total de 490.412 maşini, în 

creştere cu 3% faţă de anul anterior. Dacia a fost la un pas de a trece pragul de 

350.000 de unităţi asamblate pe piaţa locală, în condiţiile în care aceasta este 

capacitatea instalată a uzinei. Din 2020-2021 capacitatea uzinei va fi extinsă la 

406.000 de unităţi, în urma unei investiţii a Renault de peste 100 mil. euro. Dacia a 

produs 349.528 de autoturisme, în creştere cu 4% faţă de anul anterior. Este pentru 

prima dată în istorie când uzina de la Mioveni se apropie atât de mult de pragul de 

350.000 de maşini. Ford a produs în 2019 aproape 141.000 de maşini, volum 

similar cu 2019, în condiţiile în care în octombrie a intrat în producţie SUV-ul 

Puma, alături de EcoSport la Craiova. SUV-urile rămân în continuare modelele cu 

cea mai ridicată producţie - Duster a urcat la 263.035 de maşini, în creştere cu 11% 

faţă de 2018, Ford EcoSport s-a menţinut la 141.000 de unităţi, în timp ce Sandero 

şi Logan sunt la circa 35.000 de unităţi, iar Logan MCV la 17.000. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Început rezonabil în transpunerea celei mai nerezonabile directive europene, 

DAC6. Urmează proba de foc - ghidul care evită amenda de 50.000 de lei 

Ştirea începutului de an în fiscalitate sună ca o premieră încurajantă: vom avea în 

curând o ordonanţă de modificare a Codului de procedură fiscală care îşi asumă din 

start un ghid de asistenţă în aplicare. Orice contribuabil cu dorinţă de conformare 

voluntară va tresări când va citi ”ANAF publică pe pagina de internet proprie un 

ghid prin care detaliază aspectele referitoare la modul de aplicare a prevederilor”, 

în proiectul postat la sfârşitul săptămânii trecute pe site-ul Ministerului Finanţelor. 

Cu atât mai mult când va afla că e vorba de implementarea Directivei 2018/822 

privind ”schimbul automat obligatoriu de informaţii în domeniul fiscal cu privire la 

aranjamentele transfrontaliere care fac obiectul raportării”, temuta DAC6. (iar 

ştirea e cu atât mai notabilă cu cât ghidul nu este o cerinţă a directivei). 

http://discutii.mfinante.ro/static/10/Mfp/resurse/transparenta/proiectordonantalege207_09012020.docx
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Am scris prima dată despre această DAC6, tot în Ziarul Financiar, în iunie 2017, 

pe vremea când directiva era încă în faşă. Am revenit apoi (aici articol ZF iunie 

2018), când a început să se ridice, arătându-şi potenţialul extraordinar. În general, 

am căutat să folosesc orice ocazie (aici articol din revista Consultant Fiscal, iunie 

2019) pentru a trage semnalul că acest pui de legislaţie europeană va începe să 

umble cum nu s-a mai făcut până acum prin afacerile interne ale contribuabilului, 

cotrobăind prin aranjamente/tranzacţii pe care, culmea, tot contribuabilul (direct 

sau indirect) o să fie nevoit să i le pună în faţă. Născută din părinţi eminamente 

politici (mama – politica de supra-transparenţă fiscală, tatăl – proiectul de supra-

integrare europeană fiscală), directiva va schimba efectiv regulile jocului, ca să 

folosim o sintagmă des invocată, pe deplin justificată în acest caz. 

Simpla prezentare tehnică a măsurii parcă nu e de ajuns pentru a înţelege noua 

realitate. Mai întâi, că nu e nimic simplu când vorbeşti de directiva care obligă 

intermediarii fiscali (consultanţi, contabili, auditori, avocaţi, bancheri etc.) să 

raporteze la Fisc tranzacţii externe (în original – cross-border 

arrangements/aranjamente transfrontaliere) ale clienţilor lor contribuabili. Iar dacă 

nu au intermediar, atunci contribuabilul nu are decât să-şi raporteze singur 

tranzacţii/aranjamente. Simplu, nu? 

Iar raportarea se va întâmpla cât de curând pentru fapte produse până de 

curând: până în august 2020 când trebuie făcută prima raportare, cea care acoperă 

tranzacţii în desfăşurare între 25 iunie 2018 şi 30 iunie 2020 (îmi fac datoria să 

reproduc asigurarea dată de Bruxelles că nu e vorba de nimic retroactiv aici). 

Nu spun tranzacţiile/arajamentele, pentru că nu chiar 

toate tranzacţiile/aranjamentele trebuie raportate. Dar câte/care ... aici e doza de 

suspans pe care Bruxelles-ul ne-a rezervat-o din start, sub aşa-numita ANEXĂ IV, 

cea cu”semnele distinctive” (în original hallmarks) prin care  anumite 

tranzacţii/aranjamente devin raportabile. 

Să nu anticipăm şi să ne păstrăm doza de entuziasm de început de an – poate 

ghidul nostru ”care detaliază modul de aplicare a prevederilor anexei IV” va reuşi 

să elimine mare parte din acest suspans natural al directivei şi va veni cu exemple 

şi studii de caz concrete, răspunzând nevoii de claritate şi predictibilitate a 

contribuabilului.  

https://m.zf.ro/opinii/climatul-fiscal-european-devine-tot-mai-tensionat-pe-plan-local-ce-asteptam-de-la-un-guvern-plin-de-determinare-16520864
https://www.transferpricing.ro/am-nevoie-de-transfer-pricing-services/media-center/376-noi-semne-despre-cum-priveste-europa-fiscal-tranzactiile-cu-afiliatii-ati-citit-noua-anexa-iv
https://www.transferpricing.ro/am-nevoie-de-transfer-pricing-services/media-center/376-noi-semne-despre-cum-priveste-europa-fiscal-tranzactiile-cu-afiliatii-ati-citit-noua-anexa-iv
https://www.ccfiscali.ro/images/files/Revista/CF_63.pdf
https://www.ccfiscali.ro/images/files/Revista/CF_63.pdf
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Voi adăuga doar ce a spus şi Bruxelles-ul: „Directiva nu are nicio opţiune de 

stabilire a unei liste albe de aranjamente transfrontaliere care să nu fie nevoie să fie 

raportate”. (cf documentul din 28 septembrie Working Party IV – Direct Taxation, 

pregătit de aparatul de serviciu al Comisiei Europene pe marginea DAC6). 

Vorbim, să nu uităm, de o directivă a semnelor, 18 categorii de semne care atunci 

când nu sunt generice, sunt specifice. Şi întotdeuna definite ... cu marjă largă de 

interpretare. Sunt cazuri când semnele sunt luate în considerare doar dacă trec 

testul beneficiului principal. Iar „testul se consideră a fi trecut dacă beneficiile 

principale pe care o persoană se poate aştepta în mod rezonabil să le obţină de pe 

urma unui aranjament,ţinând seamade toate împrejurările şi circumstanţele 

relevante, este obţinerea unui avantaj fiscal”. Aşadar, vorbim de elemente confuze 

gen „în toate împrejurările relevante”, „se poate aştepta în mod rezonabil” etc.. 

Apropo de rezonabil. Mă grăbesc să salut faptul că textul local de implementare se 

păstrează în linia directivei, ba chiar se abţine de la excesele altor state europene, 

care au înghesuit în sfera DAC6 şi aranjamentele/tranzacţiile interne ale 

companiilor (pe lângă cele externe). E bine că legiuitorul nu a complicat  şi mai 

mult lucrurile! 

La prima vedere, până şi la capitolul sancţiuni ne păstrăm în marja pe care ne-a 

lăsat-o Bruxelles-ul, ca sancţiunile să fie ”eficace, proporţionale şi descurajante”. 

Da, amenzile de acum sunt mai proporţionale, ca să zic aşa,  dacă comparăm 

varianta finală a proiectului cu cele anterioare. Este de salutat că autorităţile 

noastre au ales să nu depăşească plafoanele de amenzi care există în cazul 

raportării pentru fiecare ţară în parte, deja cunoscutul CbCR, Country by Country 

Reporting, şi care pe fond este tot un DAC (DAC4, pentru cei care vor să ţină 

scorul, transpus prin OUG 42/2017, OPANAF 3049/2017) - o obligaţie de supra-

transparentizare, din categoria Ce bine se Citeşte Riscul. 

Sigur se va spune că CbCR se adresează grupurilor mari şi filialelor lor europene, 

pe când DAC6 e total democratică, cere să fie raportate şi tranzacţii ale IMM-urilor 

ori ale persoanelor fizice. Dar, încă o data – bine că se nu trece de aceste plafoane, 

care oricum sunt cele mai mari din legislaţia noastră fiscală. 

 

https://ec.europa.eu/transparency/regexpert/index.cfm?do=groupDetail.groupMeetingDoc&docid=19686
https://www.transferpricing.ro/pdf/B_TPS_20_Decembrie_2017.pdf


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 16 ianuarie 2020 47 

 

Aşadar, neconformarea la DAC6 va fi penalizată la noi de la 20.000 la 100.000 de 

lei (notă: la CbCR, amenda minimă de neconformare este de 70.000 de lei). Dar… 

şi încă ce DAR vine acum: acolo unde, deşi există conformare, informaţiile 

raportate vor fi (considerate/interpretate ca fiind) ”incorecte sau incomplete”, 

amenzile merg de la 10.000 la 50.000 de lei. 

Totuşi, întrucât vorbim de nişte reglementări care din construcţie 

sunt incomplete şi pentru care nu există o definire a ce 

înseamnă corect sau complet, nu mai putem spune că funcţionează 

proporţionalitatea cu CbCR-ul, unde, pentru informaţii incorecte – incomplete, se 

dă maximum 50.000 de lei. Şi asta pentru că la CbCR vorbim de capete de tabel 

cât de cât clare, informaţii raportabile cuantificabile. Prin comparaţie, DAC6 cere 

 ”detalii privind semnele distinctive care au fost utilizate pentru a determina 

caracterul raportabil al aranjamentului transfrontalier; un rezumat al conţinutului 

aranjamentului transfrontalier care face obiectul raportării, inclusiv o trimitere la 

denumirea sub care este cunoscut de regulă, dacă aceasta există, şi o descriere 

abstractă a aranjamentelor sau a activităţilor economice relevante; detalii privind 

dispoziţiile din legislaţia naţională relevantă care constituie baza aranjamentului 

transfrontalier care face obiectul raportării”. Simplu, nu? 

Secţiunea cea mai interpretabilă din legislaţia fiscală (asta până acum), preţurile de 

transfer (domeniul care, într-un cuvânt, acoperă fiscalitatea tranzacţiilor intra-grup) 

are parte de un maximum de amendă de 14.000 de lei. Sigur, nu luăm în calcul 

ajustarea tranzacţiilor în cauză, adevărata miză a inspecţiilor pe preţuri de transfer, 

pentru care, nu-i aşa, sky is the limit. Vorbim strict de amenda pentru verdictul 

”aveţi dosar incomplet de preţuri de transfer”: 14.000 de lei, pentru contribuabili 

mijlocii şi mari, 3.500 de lei pentru ceilalţi. Şi, cum mai spuneam, preţurile de 

transfer sunt echivalentul fiscal al clasicului ”se va reduce viteza până la limita 

evitării oricărui pericol”. 

Totuşi, de la 14.000 de lei la 50.000 de lei, saltul e oricum, dar numai rezonabil şi 

proporţional nu! Cum şi în DAC6 grosul raportărilor va fi dat tot de suspectul de 

serviciu, aka tranzacţiile intra-grup (în formularul de raportare va fi rubrică 

specială pentru persoanele afiliate!) – cred că rezonabil, proporţional, ar fi să 

ajustăm şi amenda de 50.000 de lei, la un benchmarking apropiat amenzii din 

preţuri de transfer!  



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 16 ianuarie 2020 48 

 

Suntem convinşi că orice ajustare va fi suficient de descurajantă, mai ales pentru 

cei care înţeleg că miza DAC6 sunt inspecţiile la contribuabil pornind de la noile 

informaţii privind tranzacţii/aranjamente ale respectivului contribuabil. (În 

cuvintele acelui Working Party pomenit mai sus - „se pot identifica anumite 

aranjamente la care administraţiile fiscale să vrea să se uite cu mai multă atenţie”). 

Ţin să spun de câte ori am ocazia – suntem în pragul deplinei integrări europene 

fiscale, mai trebuie rezolvat doar aspectul fiscalităţii directe (faimosul CCCTB, 

baza comună consolidată de impozitare –– aici articolul din septembrie 2015 din 

ZF, despre ”cotele care vor veni”, de văzut şi planurile în materie al Comisiei von 

der Leyen) iar directive precum DAC6 vin să strângă şi mai mult cercul (DAC6 

vizează doar impozitele directe, nota bene!). 

Nu ne putem opune trenului european, dar miza noastră trebuie să fie să găsim 

acele argumente ca vreun investitor mare să coboare şi în gara noastră. Să putem 

spune aşa: dragă investitorule, nu putem să-ţi mai oferim alte facilicităţi fiscale 

decât cele pe care le găseşti în restul UE, dar, la noi, vei găsi mai multă 

pedictibilitate, claritate, chiar o abordare administrativ mai rezonabilă, dacă nu 

prietenoasă. 

Poate e nerezonabil din partea mea să îmi doresc ca 2020, chiar 20-20!, să fie 

începutul rezonabilităţii fiscale la noi. Dar măcar în legătură cu acest complicat 

DAC6, hai să nu ne oprim la jumătatea drumului. Spun să nu ne oprim pentru că 

văd acest drum făcut împreună, ca un parteneriat real între  administraţie şi mediul 

de afaceri/contribuabili. Ghidul care va veni ar trebuie să fie încă un semn 

(hallmark?) al acestui parteneriat. Şi apropo, imediat suntem în august şi vine 

prima raportare. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 

 

 

https://www.zf.ro/opinii/cotele-care-vor-veni-ce-ar-trebui-sa-stie-delegatia-noastra-care-se-duce-luni-la-bruxelles-14709482
https://www.zf.ro/opinii/cotele-care-vor-veni-ce-ar-trebui-sa-stie-delegatia-noastra-care-se-duce-luni-la-bruxelles-14709482
https://www.transferpricing.ro/am-nevoie-de-transfer-pricing-services/media-center/414-von-der-leyen-catre-gentiloni-o-scrisoare-cu-obiective-fiscale-regasite-pentru-noul-cincinal-european
https://www.transferpricing.ro/am-nevoie-de-transfer-pricing-services/media-center/414-von-der-leyen-catre-gentiloni-o-scrisoare-cu-obiective-fiscale-regasite-pentru-noul-cincinal-european
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 STS începe să operaționalizeze în sfârșit tehnologia AML în sistemul 112: 

Apelurile de pe telefoane Android ar trebui localizate mai bine în București și 

Ilfov 

Apelurile la 112 din zona București-Ilfov de pe telefoanele cu sistem de operare 

Android vor fi localizate cu ajutorul tehnologiei AML, a anunțat miercuri Serviciul 

de telecomunicații Speciale (STS). Implementarea acestei tehnologii, care permite 

o acuratețe a localizării de 5 – 50 m, a fost stabilită prin Ordonanță de Urgență de 

Guvern după cazul Caracal. Amintim că sistemul 112 din București și Ilfov a fost 

modernizat în 2015 de Teamnet, grup fondat de Sebastian Ghiță, pentru a 

recepționa informațiile de localizare GPS transmise din diferite surse, inclusiv prin 

tehnologia AML, dar STS susține că ar fi fost nevoie de mai multe modificări 

legislative pentru ca această tehnologie să funcționeze în sistemul 112. 

 

STS a comunicat miercuri, 15 ianuarie 2020, că 'pe parcursul lunii ianuarie se 

realizează, sub formă de pilot pe zona București-Ilfov, operaționalizarea soluției de 

localizare pe telefoanele mobile cu sistem de operare Android. Serviciul de 

Telecomunicații Speciale împreună cu operatorii mobili au finalizat activitățile de 

configurare și testare a arhitecturii de sistem pentru preluarea și furnizarea către 

SNUAU a informației de localizare avansată de tip AML." 

 „După verificarea soluției de localizare AML pe zona București-Ilfov, vom 

extinde testările la nivel național, astfel încât la momentul operaționalizării 

acestei tehnologii în România să putem beneficia de o acuratețe cât mai 

bună a localizării persoanelor aflate în pericol. Serviciului de urgență 112 i-

au fost aduse numeroase îmbunătățiri în ultimele luni. Am reușit să 

implementăm modificări legislative, tehnice și operaționale și, în același 

timp, am desfășurat acțiuni pentru creșterea performanței operatorilor STS 

care interacționează cu cetățenii și preiau apelurile de urgență.”, a declarat 

general-maior ing. Ionel-Sorin Bălan, prim-adjunct al directorului STS. 

Potrivit STS, "AML este o soluţie care permite transmiterea coordonatelor 

geografice disponibile la nivelul telefoanelor mobile pe care sunt instalate 

sistemele de operare Android sau iOS și utilizează capacitățile de localizare 

încorporate în acestea. Este important de menționat că AML nu este o aplicație 

care trebuie descărcată și instalată. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23294589-sistemul-112-trebuit-preia-datele-gps-ale-apelurilor-efectuate-telefoanele-inteligente-din-bucuresti-ilfov-inca-din-2015-intamplat.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23294589-sistemul-112-trebuit-preia-datele-gps-ale-apelurilor-efectuate-telefoanele-inteligente-din-bucuresti-ilfov-inca-din-2015-intamplat.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23294589-sistemul-112-trebuit-preia-datele-gps-ale-apelurilor-efectuate-telefoanele-inteligente-din-bucuresti-ilfov-inca-din-2015-intamplat.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23339895-cum-explica-sts-durat-atat-mult-imbunatateasca-localizarea-celor-care-suna-112.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23339895-cum-explica-sts-durat-atat-mult-imbunatateasca-localizarea-celor-care-suna-112.htm
https://www.sts.ro/ro/comunicate-de-presa/apelurile-la-112-din-zona-bucuresti-ilfov-de-pe-telefoanele-cu-sistem-de-operare-android-localizate-cu-ajutorul-tehnologiei-aml


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 16 ianuarie 2020 50 

 

 

Tehnologia AML presupune că un smartphone compatibil recunoaște când se 

efectuează un apel de urgență și activează capabilitățile telefonului pentru a colecta 

informațiile despre locația apelantului, coordonatele geografice ale locației fiind 

trimise în mod automat către sistemele SNUAU." 

 Introducerea tehnologiei AML în sistemul 112 este una din principalele 

modificări aduse de Guvern prin Ordonanță de Urgență sistemului 112, 

după cazul Caracal. 

Cum funcționează tehnologia AML/ELS: 

 - atunci când este inițiat un apel de urgență, telefoanele mobile inteligente 

echipate cu funcționalitatea AML/ELS trimit un mesaj de tip SMS către 

Centrele de preluare a apelurilor de urgență 112 ce conține informații privind 

localizarea utilizatorului de telefonie mobilă, informații bazate pe date de la 

sistemele globale de navigație prin satelit (GNSS), WiFi și Cell ID având o 

acuratețe de 5 – 50 m. De asemenea, verifică nivelul bateriei telefonului, 

aceasta trebuie să fie de min. 5% înainte de a activa capabilitățile GNSS și 

WiFi ale terminalului mobil. Soluția nu implică o conexiune de date și nici 

instalarea vreunei aplicații pe telefon ori altă intervenție din partea 

utilizatorului telefonului mobil. 

 - transmiterea SMS-urilor cu informația de localizare se va face automat, 

fără intervenția apelantului, către numărul 114, reglementare introdusă tot 

prin această Ordonanță de Urgență. 

 - furnizorii de telefonie mobilă au obligația de a suporta atât costurile 

determinate de transmiterea la numărul 114 a mesajelor tehnice 

standardizate scurte ce conțin informația de localizare obținută pe baza 

echipamentului terminal, cât și costurile aferente traficului generat pe o 

conexiune de date de transmiterea informației de localizare obținută pe baza 

echipamentului terminal. 

 - în definiția "informației de localizare obținută pe baza echipamentului 

terminal", Ordonanța include și datele de localizare generate de o aplicație 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23347862-modificarile-sistemul-112-publicate-monitorul-oficial-cartele-prepay-doar-buletinul-amenzi-5-ori-mai-mari-pentru-alertarea-falsa-stocarea-datelor-catre-sts-timp-5-ani.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23347862-modificarile-sistemul-112-publicate-monitorul-oficial-cartele-prepay-doar-buletinul-amenzi-5-ori-mai-mari-pentru-alertarea-falsa-stocarea-datelor-catre-sts-timp-5-ani.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23347862-modificarile-sistemul-112-publicate-monitorul-oficial-cartele-prepay-doar-buletinul-amenzi-5-ori-mai-mari-pentru-alertarea-falsa-stocarea-datelor-catre-sts-timp-5-ani.htm
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furnizată de administratorul 112, adică de STS, ce conțin latitudinea și 

longitudinea care caracterizează poziția geografică în care se află telefonul. 

 - Aceasta înseamnă că operatorii mobili vor fi obligați să suporte și 

costurile generate traficul de date al celor care folosesc Aplicația 

112 dezvoltată intern de STS. 

Pentru detalii citește: Modificările la sistemul 112, publicate în Monitorul 

Oficial: Cartele prepay doar cu buletinul, amenzi de 5 ori mai mari pentru 

alertarea falsă și stocarea datelor de către STS timp de 5 ani 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 G4Media: România va fi al treilea beneficiar de fonduri din UE pentru 

protejarea zonelor monoindustriale afectate de Green Deal 

România va primi de la Uniunea Eeuropenea aproximativ 750 de milioane de euro 

sub formă de granturi nerambursabile pentru susținerea zonelor monoindustriale 

care vor fi afectate de trecerea la o economie nepoluantă. Informația, publicată 

de Politico, a fost confirmată pentru G4Media.ro de surse europene. 

România ar deveni astfel al treilea beneficiar de fonduri nerambursabile din Fondul 

pentru tranziție echitabilă, un instrument creat de Comisia Europeană pentru a 

atenua impactul economic și social al Green Deal (”Pactul ecologic”), politica prin 

care Comisia von der Leyen vrea să transforme UE până în 2050 într-o economie 

neutră din punct de vedere al emisiilor de carbon. 

Cel mai mare beneficiar ar fi Polonia (2 miliarde de euro), urmată de Germania 

(877 milioane de euro) și România, potrivit Politico. Polonia are cea mai mare 

industrie carboniferă din UE, iar impactul Green Deal asupra economiei va fi uriaș. 

În cazul României, având în vedere existența unor regiuni mono-industriale și 

carbonifer intensive, sunt necesare fonduri semnificative pentru a susține costurile 

importante, în special cele sociale, care vor apărarea ca urmare a tranziției către o 

economie neutră climatic. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23280012-sts-adolescenta-15-ani-putut-localizata-precizie-daca-folosit-aplicatia-apel-112-care-poate-descarcata-telefon-fost-vital.htm?cfathp
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23280012-sts-adolescenta-15-ani-putut-localizata-precizie-daca-folosit-aplicatia-apel-112-care-poate-descarcata-telefon-fost-vital.htm?cfathp
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23347862-modificarile-sistemul-112-publicate-monitorul-oficial-cartele-prepay-doar-buletinul-amenzi-5-ori-mai-mari-pentru-alertarea-falsa-stocarea-datelor-catre-sts-timp-5-ani.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23347862-modificarile-sistemul-112-publicate-monitorul-oficial-cartele-prepay-doar-buletinul-amenzi-5-ori-mai-mari-pentru-alertarea-falsa-stocarea-datelor-catre-sts-timp-5-ani.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23347862-modificarile-sistemul-112-publicate-monitorul-oficial-cartele-prepay-doar-buletinul-amenzi-5-ori-mai-mari-pentru-alertarea-falsa-stocarea-datelor-catre-sts-timp-5-ani.htm
https://www.g4media.ro/breaking-romania-al-treilea-mare-beneficiar-de-fonduri-nerambursabile-de-la-ue-pentru-protejarea-zonelor-monoindustriale-afectate-de-green-deal.html
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În Fondul pentru tranziție echitabilă vor fi puse la dispoziția statelor membre 7, 5 

miliarde de euro, granturi nerambursabile, deci nu credite. România speră că 

aceștia vor fi ”bani noi”, adică nu se vor lua bani de la coeziune sau agricultură 

pentru a alimenta acest fond, ci vor fi ”bani proaspeți”. 

Este extrem de important însă la ce vor fi folosiți acești bani. Dacă va fi un al 

doilea POSDRU, cu milioane de euro cheltuite pe programe de reconversie 

profesională, UE nu-și va atinge obiectivele din Grean Deal. ”Apelul meu este ca 

aceste fonduri să meargă în dezvoltare economică, în locuri de muncă”, a explicat 

pentru G4Media.ro europarlamentarul PNL Siegfried Mureșan. 

Problema socială din zonele mono-industriale a fost deja abordată de Guvernul 

Orban. Vicepremierul Raluca Turcan a anunțat că Guvernul demarează un program 

pilot pentru combaterea șomajului din zonele miniere și industriale. Programul se 

bazeză pe fonduri europene și presupune folosirea a 2 milioane de euro prin care să 

fie sprijiniți șomerii și persoanele inactive din Valea Jiului. 

„Programul va aduce un sprijin concret pentru cei aproximativ 1560 de șomeri din 

această zonă, dar și pentru alte categorii de persoane. Astfel, 2 milioane de euro din 

fonduri europene vor fi cheltuiți în beneficiul a 2000 de persoane vulnerabile și vor 

permite eradicarea în totalitate a șomajului din zona Petroșani, Vulcan, Petrila, 

Aninoasa, Lupeni și Uricani. Următoarele proiecte de combatere a șomajului vor 

viza alte 7 regiuni, cu peste 1 milion de beneficiari”, a scris Raluca Turcan. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Preşedintele Iohannis se întâlneşte cu şefii misiunilor diplomatice acreditaţi 

în România 

Preşedintele Klaus Iohannis se întâlneşte, joi, la Palatul Cotroceni, cu şefii 

misiunilor diplomatice acreditaţi la Bucureşti. 

Întâlnirea anuală cu şefii misiunilor diplomatice din România va avea loc la ora 

12,00, potrivit agendei şefului statului. 

https://www.g4media.ro/breaking-romania-al-treilea-mare-beneficiar-de-fonduri-nerambursabile-de-la-ue-pentru-protejarea-zonelor-monoindustriale-afectate-de-green-deal.html
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-promite-ca-guvernul-va-eradica-in-totalitate-somajul-din-valea-jiului-1242428
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-promite-ca-guvernul-va-eradica-in-totalitate-somajul-din-valea-jiului-1242428
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Anul trecut, pe 29 ianuarie, la reuniunea cu ambasadorii străini acreditaţi la 

Bucureşti, preşedintele Iohannis le promitea acestora că va face tot ceea ce ţine de 

el pentru ca democraţia şi statul de drept să nu fie afectate. 

Şeful statului arăta şi că aprofundarea Parteneriatului cu SUA rămâne o prioritate 

pentru politica externă a României, la fel şi aderarea României la spaţiul Schengen. 

El indica că România menţine ca prioritară atenţia asupra Parteneriatului strategic 

privind integrarea europeană a Republicii Moldova, dar şi că ţara noastră va 

continua în 2019 aprofundarea parteneriatelor şi a relaţiilor strategice cu Franţa, 

Germania, Italia, Polonia, Turcia sau Japonia. Preşedintele Iohannis arăta că liniile 

mari de acţiune ale politicii externe rămân valabile în cazul Balcanilor de Vest şi 

Caucazului de Sud, Asiei Centrală şi Orientului Mijlociu, Asiei, Americii Latine şi 

Africii. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Comisarul european Nicolas Schmit: Toți lucrătorii trebuie să aibă un 

salariu echitabil care să asigure un nivel de trai decent 

Comisarul european pentru locuri de muncă și drepturi sociale, Nicolas Schmit, a 

transmis HotNews.ro un comentariu în contextul publicării, pe 14 ianuarie, a 

comunicării privind construirea unei Europe sociale puternice pentru tranziții juste 

si a lansarii unei consultari cu partenerii sociali – întreprinderile și sindicatele – cu 

privire la chestiunea salariilor minime echitabile pentru lucrătorii din UE: 

 

„Schimbările climatice, distrugerea mediului natural și dezvoltarea tehnologică au 

generat un răspuns fără precedent din partea comunității internaționale în ultimii 

ani. Cu toate acestea, mai sunt multe de făcut. Pe măsură ce industria devine treptat 

mai ecologică și digitală, viețile profesionale a milioane de europeni se vor 

schimba. Îmbătrânirea populației și creșterea speranței de viață prezintă, de 

asemenea, noi provocări pentru sistemele noastre de sănătate și de protecție 

socială. 
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Indicatorii sociali actuali sunt pozitivi — cifrele privind șomajul sunt la cel mai 

scăzut nivel înregistrat vreodată în UE, iar 7 milioane de persoane au fost scoase 

din situația de sărăcie și excluziune socială în ultimii zece ani. Cu toate acestea, 

inegalitățile persistă, iar multe dintre aceste persoane continuă să se confrunte cu 

dificultatea de a face față cheltuielilor de zi cu zi. Nu toți copiii și tinerii au acces 

la o educație sau la o asistență medicală de calitate. Femeile sunt în continuare 

subreprezentate la locul de muncă, iar carierele lor sunt mult mai fragmentate. De 

asemenea, eliminarea diferenței de remunerare între femei și bărbați rămâne în 

continuare un obiectiv greu de atins. În prezent, diferenţa de remunerare dintre 

femei şi bărbaţi este de 16 % în Europa şi de 3.5% în România. 

 

Prin Pactul ecologic european al președintei Comisiei, Ursula von der Leyen, 

Europa și-a exprimat ambiția de a deveni primul continent neutru din punct de 

vedere climatic până în 2050. Schimbarea va crea noi oportunități de afaceri, dar 

ne va impune, de asemenea, să ne schimbăm modelele de producție, obiceiurile de 

consum, modul în care ne deplasăm și ceea ce mâncăm. Aceasta presupune 

dezvoltarea unor noi industrii, inovatoare și competitive, a unor modalități noi de a 

munci, precum și a unor competențe noi. 

În același timp, evoluția inteligenței artificiale și a roboticii presupune schimbarea 

multor parcursuri profesionale și chiar eventuala dispariție a altora. Locurile de 

muncă pe platforme online și munca la cerere perturbă deja multe modele de 

afacere. Protecția socială în cadrul noii dinamici trebuie să fie o garanție chiar și, 

mai ales, pentru cei care au locuri de muncă vulnerabile. 

 

Sunt necesare acțiuni atât la nivelul UE, cât și la nivel național, care să permită 

dezvoltarea viitoarelor forțe de muncă. Trebuie să ne asigurăm că toți lucrătorii din 

UE dispun de mijloacele necesare pentru a profita de oportunități și pentru a face 

față provocărilor lansate de aceste tranziții. Economia socială de piață inovatoare și 

favorabilă incluziunii, trebuie să pună oamenii pe primul loc, oferindu-le locuri de 

muncă de calitate, și un salariu adecvat. Accesul la oportunități de recalificare și de 

actualizare a competențelor va fi esențial în această privință. Nicio persoană, nicio 

regiune și nicio țară nu poate fi lăsată în urmă în Uniunea noastră. 
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Noua Comisie Europeană, care și-a început mandatul în decembrie, a identificat 

deja domenii în care acțiunea la nivelul UE va fi indispensabilă, însă nu și 

suficientă. Prin susținerea Pilonului european al drepturilor sociale în noiembrie 

2017, instituțiile europene și liderii UE s-au angajat să plaseze echitatea în centrul 

vieții de zi cu zi. Acest set de 20 de drepturi și principii promovează egalitatea de 

șanse și locuri de muncă pentru toți, condiții de muncă echitabile și protecție 

socială și incluziune în toate politicile noastre. Acum este momentul să trecem de 

la angajamente la acțiune. Comisia Europeană tocmai a lansat o dezbatere cu toate 

țările, regiunile și partenerii sociali din UE, solicitând tuturor părților interesate să 

își prezinte opiniile cu privire la calea de urmat și invitându-le să se unească într-o 

viziune comună asupra valorilor pilonului UE. Această dezbatere va contribui la 

pregătirea Planului de acțiune pentru punerea în aplicare a pilonului. 

 

Începem cu o reflecție asupra unui posibil cadru european pentru salariile minime. 

Toți lucrătorii trebuie să aibă un salariu echitabil care să asigure un nivel de trai 

decent. Cu toate acestea, multe persoane care lucrează în UE încă riscă să alunece 

în sărăcie. Pentru a atenua această situație, trebuie ajungem la un punct de vedere 

comun care să promoveze standarde înalte de stabilire a salariilor, stimulând în 

același timp convergența economică și socială treptată în UE, promovând sistemele 

de negociere colectivă și respectând autonomia partenerilor sociali. Orice 

propunere legislativă va avea în vedere că salariile minime trebuie să fie stabilite în 

conformitate cu specificațiile naționale, prin contracte colective de muncă sau 

prevederi legale. 

 

Evenimentele recente au dovedit că provocările globale sunt prea mari pentru a le 

face față singuri. Acest lucru se aplică și când vine vorba de viitorul piețelor forței 

de muncă și contribuția acestora la o Europă competitivă, sustenabilă și echitabilă. 

Trebuie să depunem în continuare eforturi pentru a atinge cele mai înalte 

standarde, astfel încât toți europenii să poată trăi cu demnitate și ambiție.” 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Brexitul agită apele în Parlamentul European. Liderii UE avertizează Marea 

Britanie: Perioada tranziţie de doar 11 luni este una prea scurtă! 

Nici nu a avut loc Brexitul, că apar deja temerile necunoscutului în care vom intra 

după 31 ianuarie. Liderii UE au discutat despre implicaţiile Brexitului şi au 

transmis un avertisment Marii Britanii, că perioada de tranziţie de doar 11 luni este 

una prea scurtă. 

Din momentul ieşirii din UE, Marea Britanie şi-a impus doar puţin sub an pentru a 

pregăti viitoarea relaţie cu Uniunea Europeană. Prea puţin, avertizează liderii 

blocului comunitar reuniţi la Strasbourg. 

Cum însă nimic nu mai poate fi întors inapoi, nu a rămas decât să aşteptăm să 

vedem în ce măsură vor resimţi cetăţenii celor două blocuri divorţul. 

“Comisia Europeană va face totul pentru a se asigura că drepturile a milioane de 

cetăţeni britanici care trăiesc în cele 27 de state membre sunt garantate, că fiecare 

dintre ei este informat şi ajutat”, spune Michel Barnier, negociator-şef UE pentru 

Brexit. 

În egală măsură, Michel Barnier a declarat că doreşte ca de acelaşi tratament să se 

bucure şi cei trei milioane şi jumătate de europeni care trăiesc în Marea Britanie. 

În ciuda mesajelor de panică, adevărul este că prima zi de după Brexit nu va fi cu 

nimic deosebită. Oamenii nu vor simţi concret ieşirea Marii Britanii din UE, vor 

putea călători în continuare cu cartea de identitate ca şi până acum. Efectele 

economice se vor putea vedea peste câteva luni, sub formă de creşteri ale unor 

preţuri la anumite produse şi fluctuaţii ale lirei sterline. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Guvernul Rusiei și-a dat demisia / Medvedev: Schimbarea Constituției va 

modifica balanța puterii 

Premierul rus Dmitri Medvedev a anunțat miercuri că guvernul pe care îl conduce 

demisionează pentru ca președintele Vladimir Putin să poată face modificările 

constituționale pe care le dorește. 
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Medvedev a făcut anunțul surpriză la televiziunea de stat, alături de Putin. Liderul 

de la Kremlin i-a mulțumit lui Medvedev, un aliat apropiat, pentru munca de până 

acum. 

 

Putin a propus miercuri un referendum pe tema schimbărilor constituționale majore 

ce vor muta centrul de greutate al puterii dinspre președinte spre parlament și 

premier, o decizie ce i-ar permite să rămână la cârma țării după ce va părăsi 

Kremlinul. 

”Aceste amendamente, când vor fi adoptate... vor modifica semnificativ nu numai 

un număr de articole din Constituție, ci și balanța puterii dintre autoritățile 

executivă, legislativă și judecătorească”, a declarat Medvedev. 

 

”În acest context, este evident că noi, ca guvern, trebuie să dăm președintelui țării 

noastre competența de a lua toate deciziile necesare în acest sens”, a adăugat 

premierul demisionar. 

 

Putin a declarat miercuri că vrea să acorde camerei inferioare a Parlamentului 

atribuția de a nominaliza premierul împreună cu alte responsabilități, însă a 

adăugat că vrea să mențină un sistem prezidențial puternic. 

 

Putin a anunțat că Medvedev va primi un nou post, acela de vicepreședinte al 

Consiliului de Securitate al Rusiei, condus de Putin. 

 

Printre posibilii candidați pentru funcția de premier se numără Sergei Sobyanin, 

primarul Moscovei, Maxim Oreshkin, ministrul economiei, și Alexander Novak, 

ministrul energiei. Actualul executiv va deveni unul interimar până la numirea unui 

nou guvern. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Trump salută semnarea unui acord comercial „istoric” între SUA și China / 

Xi Jinping: Acordul este benefic „pentru întreaga lume” 

Președintele american Donald Trump a salutat miercuri un acord comercial 

„istoric” între Statele Unite și China, chiar înainte de semnarea documentului 

împreună cu vicepremierul chinez Liu He, principalul negociator, relatează AFP. 

„Ziua de astăzi marchează o etapă istorică, o etapă ce n-a mai fost parcursă 

niciodată cu China, spre un acord comercial corect și reciproc între Statele Unite și 

China”, a declarat președintele american. 

„Știm că vor fi în continuare disensiuni între țările noastre, dar această zi 

marchează începutul unui nou capitol în relațiile comerciale dintre cele două cele 

mai mari economii ale lumii”, a afirmat la rândul său vicepreședintele american, 

Mike Pence. 

Trump a spus de asemenea că ia în calcul o deplasare în China curând. 

Xi Jinping: Acordul comercial China-SUA este benefic „pentru întreaga 

lume” 

 

Acordul comercial între China și Statele Unite este benefic „pentru întreaga lume”, 

afirmă președintele chinez Xi Jinping, într-o scrisoare adresată omologului său 

american, care a fost citită în timpul ceremoniei de semnare a documentului 

desfășurată miercuri la Casa Albă. 

 

Vicepremierul chinez Liu He, principalul negociator al acordului comercial din 

partea Beijingului, a citit scrisoarea, în limba chineză, în fața lui Donald Trump și a 

mai multor oficiali din cadrul Administrației americane, dar și șefi de companii. 

SUA şi China au semnat miercuri „Faza 1” a acordului comercial. Ce prevede 

Preşedintele american Donald Trump şi vicepremierul chinez Liu He au semnat 

miercuri aşa-numita „Fază 1” a acordului comercial, menită să reducă tensiunile 

dintre cele două cele mai mari economii din lume, scrie Agerpres. 

 

 

https://www.agerpres.ro/economic-extern/2020/01/16/sua-si-china-au-semnat-faza-1-a-acordului-comercial--432916
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„Mai mare de atât nu poate fi. Menţinerea acestor două naţiuni gigantice şi 

puternice în armonie este un lucru atât de important pentru lume. Lumea ne 

urmăreşte astăzi”, a spus Trump, înainte ca cei doi oficiali de rang înalt să semneze 

acordul, în cadrul unei ceremonii care a durat 75 de minute. 

 

Acordul ar urma să intre în vigoare luna viitoare. 

 

China s-a angajat să achiziţioneze bunuri americane în valoare de circa 200 de 

miliarde de dolari într-o perioadă de doi ani, inclusiv produse agricole în valoare 

de zeci de miliarde de dolari. 

 

Acordul semnat conţine şi un mecanism de monitorizare a aplicării. Trump a 

afirmat că dacă va fi semnată şi „Faza a 2-a” a acordului, taxele vamale impuse 

Chinei vor fi diminuate. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Camera Reprezentanţilor a trimis articolele de inculpare a lui Donald 

Trump către Senatul american 

Camera Reprezentanţilor a Congresului american a aprobat, miercuri, o rezoluţie 

care prevede trimiterea în Senat a articolelor de inculpare a preşedintelui Donald 

Trump, relatează MEDIAFAX. 

Rezoluţia a fost aprobată cu un raport de voturi de 228 la 193. Un congresman 

democrat, Collin Peterson, a votat împotriva procedurii, informează NBC News şi 

CNN. 

Anterior, Nancy Pelosi, preşedintele Camerei Reprezentanţilor, a anunţat 

coordonatorii acţiunii de formulare a acuzaţiilor în procedura demiterii 

preşedintelui Donald Trump. Principalul coordonator al procedurii de prezentare a 

acuzaţiilor în procesul din Senat va fi Adam Schiff, preşedintele Comisiei pentru 

Informaţii din Camera Reprezentanţilor, a declarat Nancy Pelosi. 
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Ceilalţi coordonatori sunt: Jerry Nadler, preşedintele Comisiei Judiciare din 

Camera Reprezentanţilor, şi congresmenii Hakeem Jeffries, Jason Crow, Val 

Demings, Zoe Lofgren şi Sylvia Garcia. 

Camera Reprezentanţilor, aflată sub controlul opoziţiei democrate, a decis 

inculparea preşedintelui Donald Trump pentru abuz de putere şi obstrucţionarea 

Congresului. Donald Trump este suspectat că ar fi cerut Ucrainei anchetarea 

fostului vicepreşedinte Joseph Biden, favorit pentru a deveni candidatul Partidului 

Democrat la funcţia de preşedinte al SUA, şi a fiului acestuia, Hunter Biden. 

Cazul va ajunge în Senatul SUA care, după un proces, va stabili prin majoritate de 

două-treimi dacă Donald Trump este vinovat sau nevinovat. În cazul în care 

Donald Trump va fi găsit vinovat, va fi destituit. Demiterea preşedintelui Donald 

Trump este improbabilă în contextul în care Partidul Republican deţine majoritatea 

în Senatul SUA. 

(Sursa: Mediafax) 

 


